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SPIS TREŚCI 
 

Lp. Temat 
Numer 
strony 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany. 7-12 
2. Interpelacje Radnych. 12-18 
3. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 18 

4. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 8 położonego w budynku nr 25 
na os. Na Wzgórzach w Krakowie /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – 
druk nr 395 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: 
Mienia i Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

19, 57 

5. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 6 położonego w budynku nr 11 
przy ul. Staszica w Krakowie /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 
412 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i 
Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

19, 57 

6. 

Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części kwoty 
bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 11 
położonego w budynku nr 17 przy ul. B. Prusa w Krakowie /projekt 
Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 413 – II czytanie – referuje Marta 
Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; 
Budżetowa/. 

19-20, 
57-58 

7. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Zwierzynieckiej Nr 21 wraz 
z udziałem w nieruchomości wspólnej i ustalenia wysokości bonifikaty 
/projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 415 – II czytanie – referuje 
Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; 
Budżetowa/. 

20, 58 

8. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, 
zabudowanej budynkiem  mieszkalnym i budynkiem użytkowym przy ul. 
Stare Wiślisko Nr 39 /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 416 – II 
czytanie – referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i 
Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

20, 58 

9. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego Nr 14 stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Stefana 
Czarnieckiego Nr 12 wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej /projekt 
Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 417 – II czytanie – referuje Marta 
Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; 

20-21, 
58-59 
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Budżetowa/. 

10. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 
nr 5 usytuowanego w budynku na os. Teatralnym 14 w Krakowie na rzecz 
najemców z zastosowaniem 89% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 
Krakowa – druk nr 418 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz - 
opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

21, 59 

11. 

Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 
nr 17 usytuowanego w budynku na os. Górali 10 w Krakowie na rzecz 
najemców z zastosowaniem 90% bonifikaty /projekt Prezydenta Miasta 
Krakowa – druk nr 419 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz - 
opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

21, 59 

12. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego Nr 8 stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz 
z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, 
na której położony jest budynek /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk 
nr 420 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: 
Mienia i Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

22,  
59-60 

13. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy ul. J. Sobieskiego Nr 4 wraz 
z udziałem w nieruchomości wspólnej /projekt Prezydenta Miasta Krakowa 
– druk nr 421 – II czytanie – referuje Marta Witkowicz - opiniujące 
Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; Budżetowa/. 

22, 60 

14. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy Rynku Dębnickim Nr 3 wraz 
z pomieszczeniem przynależnym i udziałem w nieruchomości wspólnej 
/projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 422 – II czytanie – referuje 
Marta Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; 
Budżetowa/. 

22-23, 
60 

15. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego Nr 15 stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Stefana 
Czarnieckiego Nr 12 wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej /projekt 
Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 425 – II czytanie – referuje Marta 
Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; 
Budżetowa/. 

23,    
60-61 

16. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
lokalu mieszkalnego Nr 12A stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Stefana 
Czarnieckiego Nr 12 wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej /projekt 
Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 426 – II czytanie – referuje Marta 
Witkowicz - opiniujące Komisje: Mienia i Rozwoju Gospodarczego; 

23, 61 
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Budżetowa/. 

17. 

Zmiana uchwały Nr VI/70/15 Rady Miasta Krakowa z dnia 28 stycznia 2015 
r. w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2015 oraz w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zmian w planie wydatków 
w działach: 600, 710, 750, 801, 851, 852, 854, 900, 921 i 926 – zadania 
dzielnic) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 435 – II czytanie 
– referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

24, 61 

18. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu 
dochodów i wydatków w działach: 750, 801, 852, 853 i 900, zmian w planie 
dochodów w dziale 801, zmian w planie wydatków w działach: 600, 710, 
750 i 921) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 436 – II czytanie 
– referuje Małgorzata Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

24,  
61-62 

19. 

Zmiana nazwy Muzeum Sztuki Współczesnej w Krakowie oraz zmiany 
uchwały Nr XC/1349/13 w sprawie nadania statutów miejskim instytucjom 
kultury /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 439 – tryb jednego 
czytania – referuje: Stanisław Dziedzic; Katarzyna Olesiak - opiniująca 
Komisja Kultury i Ochrony Zabytków/. 

24-25, 
62 

20. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
wykonania dokumentacji na odwodnienie osiedli podmiejskich znajdujących 
się na terenie Dzielnicy XVII Wzgórza Krzesławickie w Krakowie oraz 
realizację zadania /projekt Grupy Radnych – druk nr 440 – tryb jednego 
czytania – referuje Edward Porębski - opiniująca Komisja Infrastruktury/. 

25-27, 
62 

21. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
przebudowy ul. Kocmyrzowskiej w Krakowie /projekt Grupy Radnych 
– druk nr 441 – tryb jednego czytania – referuje Edward Porębski - 
opiniująca Komisja Infrastruktury/. 

27-32, 
62-63 

22. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
wykonania sygnalizacji świetlnej oraz remont drogi w tunelu łączącego os. 
Ruszcza z os. Wadów w Krakowie /projekt Grupy Radnych – druk nr 442 
– tryb jednego czytania – referuje Edward Porębski - opiniująca Komisja 
Infrastruktury/. 

32-33, 
63 

23. 

Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
wsparcia inwestycji wykonania zjazdu z ul. Opolskiej na teren 
Krakowskiego Szpitala Specjalistycznego im. Jana Pawła II /projekt Grupy 
Radnych – druk nr 443 – tryb jednego czytania – referuje Edward Porębski - 
opiniująca Komisja Infrastruktury/. 

33-34, 
63 

24. 

Utworzenie obwodów głosowania w szpitalach, zakładach pomocy 
społecznej, zakładach karnych, aresztach śledczych  oraz domach 
studenckich na terenie Miasta Krakowa w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 
zarządzonych na 25 października 2015 r. /projekt Prezydenta Miasta 
Krakowa – druk nr 451 – tryb jednego czytania – referuje Piotr Bukowski - 

34-35, 
63-64 
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opiniująca Komisja Główna/. 

25. 

Zmiany w składzie Komisji Kultury i Ochrony Zabytków Rady Miasta 
Krakowa /projekt Grupy Radnych – druk nr 454 – tryb jednego czytania – 
referuje: Marta Patena; Grażyna Fijałkowska/. 

35, 64 

26. 

Zmiana uchwały Nr VI/70/15 Rady Miasta Krakowa z dnia 28 stycznia 2015 
r. w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2015 oraz w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu dochodów 
i wydatków w działach: 710, 801, 852 i 921) /projekt Prezydenta Miasta 
Krakowa – druk nr 448 – tryb jednego czytania – referuje Małgorzata 
Okarmus - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

36, 64 

27. 

Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu 
dochodów i wydatków oraz zmian w planie wydatków w działach: 600, 700, 
710, 750, 801, 851, 852, 853, 854, 900, 921 i 926) /projekt Prezydenta 
Miasta Krakowa – druk nr 449 – I czytanie – referuje Małgorzata Okarmus - 
opiniująca Komisja Budżetowa/. 

36-37 

28. 

Zmiana uchwały Nr LXX/1013/13 Rady Miasta Krakowa z dnia 27 marca 
2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Krakowa (z 
późn. zm.) /projekt Prezydenta Miasta Krakowa – druk nr 450 – I czytanie – 
referuje Alina Kwaśniak - opiniująca Komisja Budżetowa/. 

37-38 

29. 

Zmiana uchwały Nr XXI/231/11 Rady Miasta Krakowa z dnia 6 lipca 2011 
r. w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, uprawnień do 
przejazdów ulgowych oraz przepisów taryfowych w komunikacji miejskiej 
realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej Kraków oraz gmin 
sąsiadujących, które przystąpiły do porozumienia w celu wspólnej realizacji 
publicznego transportu zbiorowego (z późn. zm.) /projekt Prezydenta Miasta 
Krakowa – druk nr 452 – I czytanie – referuje Marcin Korusiewicz - 
opiniujące Komisje: Infrastruktury; Budżetowa/. 

38-45 

30. 

Zmiany w składzie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Krakowa /projekt 
Grupy Radnych – druk nr 457 – tryb jednego czytania – referuje Wojciech 
Krzysztonek/. 

45-46, 
56,  

64-65 

31. 

Zmiany w składzie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Krakowa /projekt 
Grupy Radnych – druk nr 456 – tryb jednego czytania – referuje Aleksander 
Miszalski/. 

46, 56, 
65 

32. 

Rezolucja w sprawie bardzo pilnego sprostowania w projekcie ustawy 
o rewitalizacji w części dotyczącej zmiany ustawy o planowaniu 
przestrzennym w zakresie przywrócenia dotychczasowych zapisów Art. 10 
punkt 2, podpunkt 8, określających konieczność sporządzania miejscowych 
planów dla obszarów rozmieszczenia obiektów handlowych o powierzchni 
sprzedaży powyżej 400 m² /projekt Grupy Radnych – druk nr 455-R 
- tryb jednego czytania – referuje Teodozja Maliszewska/. 

46-55, 
65-66 

33. Oświadczenia, komunikaty. 66-68 
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34. Zamknięcie sesji.  68 
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OTWARCIE SESJI, PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD, EWENTUALNE 
ZMIANY. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Szanowni Państwo, zbliża się godzina 10, serdecznie zapraszam Państwa Radnych na Salę 
obrad. Proszę o sprawdzenie obecności. Pan Jerzy Friediger nieobecny oddelegowany, Pani 
Małgorzata Jantos nieobecna, Pan Rafał Komarewicz oddelegowany, Pan Kośmider 
oddelegowany, Pani Katarzyna Pabian nieobecna, Pan Grzegorz Stawowy nieobecny, Pan 
Stanisław Zięba nieobecny, Pan Arkady Rzegocki oddelegowany. Kaziu Chrzanowski 
nieobecny, ale z tego co wiadomo usprawiedliwiony. Mamy dzisiaj trochę nieobecności, 
ale mamy kworum. 

Szanowni Państwo! Otwieram XXIII zwyczajną Sesję Rady Miasta Krakowa. Serdecznie 
witam Panie i Panów Radnych, stwierdzam kworum uprawniające Radę do podejmowania 
uchwał. Serdecznie witam Sekretarza, Przedstawicieli Wydziałów, Dyrektorów, witam 
Media. W imieniu Radnych witam wszystkich przybyłych na obrady dzisiejszej Sesji. 

Proszę Państwa, rozpoczniemy akcentem dożynkowym. Jak już Państwo zauważyliście, 
mamy wyjątkowych gości na Sali obrad – przedstawicieli Stowarzyszenia Przyjaciół 
Luboczy. Proszę Państwa, tradycje dożynkowe znane były w naszym kraju już od 
czasów wczesnych Słowian. Obrzęd ten od samego początku był związany z kultem roślin, 
drzew, a następnie dożynkom towarzyszyły różne zwyczaje i jednym z nim było 
przygotowywanie wieńca dożynkowego – symbolizował on z wielkim trudem i dbałością 
plony oraz wszelki urodzaj w podziękowaniu za tegoroczne zbiory. Składamy ów wieniec 
dożynkowy, który przynieśli nam z dożynek miejskich w Swoszowicach luboczanie, bo to 
jest wieniec dożynkowy, przygotowany przez luboczan, czyli os. osiedle w Dzielnicy XVII. 
Zapraszam serdecznie przedstawicieli Stowarzyszenia Przyjaciół Luboczy, Panią Irenę Kot 
i Pana Jerzego Wójcika – Przewodniczącego Stowarzyszenia o zabranie głosu. 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Przyjaciół Luboczy – p. I. Kot 
 
Dzień dobry, serdecznie witam wszystkich zebranych! Dziękuję, że Pan Przewodniczący 
powitał wszystkich tutaj naszych Radnych. Jestem Irena Kot – przedstawicielka 
Stowarzyszenia Przyjaciół Luboczy. Bardzo mi miło, że widzę tutaj znane twarze, przede 
wszystkim Pana Józefa Pilcha, bardzo dziękuję, że zawsze jest z nami, w Luboczy. Jeszcze 
nigdy się nie zdarzyło, żeby nam odmówił udziału w naszych spotkaniach, nie tylko 
dożynkowych. I choć Państwo wiecie, że podkrakowskie okolice zmieniają swój charakter 
a w Krakowie jest coraz mniej gospodarzy, ale jeszcze są, są Ci, którzy podtrzymują tradycje 
i organizują właśnie takie tradycyjne dożynki, których uwieńczeniem jest ten piękny wieniec 
dożynkowy. Na pewno jest to zasługa Rady Miasta Krakowa, Państwa, podnosiliście 
paluszki, głosowaliście, żeby jakieś pieniążki były przeznaczone na Dzielnice, a z nich 
wykorzystane na piękne podtrzymywanie tradycji. Może troszeczkę weselej, może troszeczkę 
dostojniej powiem tak: „Jestem sobie żniwiareczka, jestem sobie Pani com przyniosła dzisiaj 
z pola oddaje wam w dani. Plon przyniosłam z pola, wzięłam go żniwiarzom, aby oddać tutaj 
krakowskim gospodarzą. Podkrakowskie pola – piękna okolica, rodzi się tam przecież wiele 
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zboża, taka dorodna pszenica. Tu nasza ziemia, która nas wyżywiła. Tu wsialiśmy ziarno, 
w tą  Lubocką ziemię – ona obrodziła. Urodziła zboże, żyto i pszenicy, aby dzisiaj tu 
nakarmić ludzi z okolicy. Udał się nam plon i złote ziarna zanieśliśmy w dom, stodoły pełne 
są już zboża i ze zbóż przepięknych, i żniwa możemy ogłosić jako zakończone.” Dziękuję 
bardzo. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękujemy za ten piękny wiersz. Pan Przewodniczący Jerzy Wójcik proszę.  

Przewodniczący Stowarzyszenia Przyjaciół Luboczy – p. J. Wójcik 

Dzień dobry Państwu! Właściwie to koleżanka powiedziała już wszystko. Ja też bardzo 
serdecznie dziękuję Panu Przewodniczącemu i Panu Przewodniczącemu Kośmiderowi, który 
właśnie zauważył nasz wieniec. Wprawdzie nie był w trójce wyróżnionych wieńców, ale dla 
nas tym większy zaszczyt, że przez tak dostojną osobę został dostrzeżony. Drodzy Państwo, 
nie przychodzimy z pustymi rękoma do Państwa, bo oprócz tego wieńca mam przyjemność 
podziękować właśnie Państwu za głosowanie, jakie miało miejsce na początku lipca za 
wsparcie przebudowy ul. Lubockiej. Bardzo serdecznie Państwu dziękujemy. Jak wiecie, 
ulica nie jest jeszcze gotowa i właśnie na to były potrzebne środki. Mówiąc o tym, że nie 
przychodzimy z pustymi rękami. (...) Drodzy Państwo, nasze społeczeństwo, nasze 
Stowarzyszenie działające od 2006 r. trzykrotnie było nagradzane, właśnie w konkursach 
wieńcowych. Dwukrotnie za zajęcie I miejsca, raz III przez Pana Prezydenta. Oprócz tego 
w ostatnim czasie, budżet obywatelski jaki Pan Prezydent wprowadził w naszym mieście, 
dwukrotnie w kadencji minionego roku i bieżącego wygraliśmy w naszej Dzielnicy XVII. 
Nasze społeczeństwo naprawdę zasługuje na podziękowanie, takowe otrzymuje oczywiście 
i na zauważenie go, że jest tak prężnie działającym ośrodkiem w naszej dzielnicy, 
w naszym mieście. Serdecznie Państwu dziękuję za już okazane przywileje dla naszego 
osiedla i bardzo proszę o dalsze, a moc potrzeb jest niesamowita. Bardzo serdecznie dziękuję 
również Panu Radnemu Tomaszowi Urynowiczowi, który na sportowo urządził Lubocze, 
że tak powiem, no i mamy czym się pochwalić przed nie tylko samym miastem, ale w ogóle 
w całej Polsce. Serdecznie dziękuję Państwu za wyróżnienie i do zobaczenia. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję serdecznie, brawa dla Luboczan! Rzeczywiście osiedle bardzo aktywne i jak mówię, 
wieniec został na dożynkach Swoszowickich zauważony, i dlatego jest dzisiaj z nami. 
Dziękuję jeszcze raz. 

Proszę Państwa, przechodzimy do realizowania naszego porządku obrad. Informuję, że 
protokół i stenogram XXII Sesji, tj. posiedzenia z dn. 26 sierpnia jest do wglądu w Kancelarii 
Rady. Czy do protokołu z XVIII Sesji, tj. posiedzenia z 24 czerwca i XIX Sesji, 
tj. posiedzenia z dn.  24 czerwca, i XXI Sesji, tj. 8 lipca są uwagi? Jeśli nie ma to protokoły 
zostaną podpisane. Przypominam o obowiązku elektronicznego zgłaszania interpelacji przez 
tych z Państwa Radnych, którzy zamierzają je zgłosić na dzisiejszej Sesji oraz o dostarczeniu 
tez interpelacji na piśmie do Przewodniczącego prowadzącego obrady. 
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Szanowni Państwo, informację międzysesyjne. Szanowni Państwo Radni, uprzejmie 
informuję, że do Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa nie płynęły żadne pisma. Jeżeli 
chodzi o druki to do projektów zgodnie z par. 34 ust. 2, do projektów, które będą dzisiaj 
rozpatrywane w trybie jednego czytania, wyznacza się termin zgłaszania autopoprawek do 
rozpoczęcia czytania. Termin zgłaszania poprawek do czasu zakończenia dyskusji 
i przypomnę, że obowiązuje nas ustalenie, że jeżeli ktoś chce przedłużyć ten termin to zgłasza 
w trakcie czytania i Przewodniczący przedłuża ten termin do czasu bloku głosowań. Na 
dzisiejszej Sesji dot. to następujących jednoczytaniowych projektów uchwał: 

1. Druk nr 439, zmiana nazwy Muzeum Sztuki Współczesnej w Krakowie oraz    
zmiany uchwały Nr XC/1349/13 w sprawie nadania statutów miejskim 
instytucjom kultury; 

2. Druk nr 440, ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 
w zakresie wykonania dokumentacji na odwodnienie osiedli podmiejskich 
znajdujących się na terenie Dzielnicy XVII Wzgórza Krzesławickie w Krakowie 
oraz realizację zadania; 

3. Druk nr 441, ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 
w zakresie przebudowy ul. Kocmyrzowskiej w Krakowie; 

4. Druk nr 442, ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 
w zakresie wykonania sygnalizacji świetlnej oraz remont drogi w tunelu łączącego 
os. Ruszcza z os. Wadów w Krakowie; 

5. Druk nr 443, ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 
w zakresie wsparcia inwestycji wykonania zjazdu z ul. Opolskiej na teren 
Krakowskiego Szpitala Specjalistycznego im. Jana Pawła II; 

6. Druk nr 451, utworzenie obwodów głosowania w szpitalach, zakładach pomocy 
społecznej, zakładach karnych, aresztach śledczych  oraz domach studenckich na 
terenie Miasta Krakowa w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 25 października 2015 r.; 

7. Druk nr 448, zmiana uchwały Nr VI/70/15 Rady Miasta Krakowa z dnia 28 
stycznia 2015 r. w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2015 oraz w sprawie 
zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu dochodów 
i wydatków w działach: 710, 801, 852 i 921); 

8. Druk nr 444-R, rezolucja ws. objęcia ochroną prawną pojęcia „Szkoła”. 
 

Informuję Państwa, iż na podstawie par. 34 ust. 3 Statutu, pisemny wniosek co najmniej 1/10 
ustawowego składu Rady tj. 5 Radnych i prezydenta, zawierający uzasadnienie, złożony 
najpóźniej do końca dyskusji, Rada może zdecydować o rozpatrzeniu ww. projektów uchwał 
w trybie dwóch czytań. 

Szanowni Państwo, jeśli chodzi o skargi to mam pełne zaskoczenia komunikat, że od ostatniej 
informacji na XXII Sesji Rady, tj. w dn. 26 sierpnia wpłynęło 5 skarg. Skargi te będą  
przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Krakowa, która zdecyduje o sposobie 
dalszego procedowania. Porządek obrad dzisiejszej Sesji został uzgodniony z Komisją 
Główną w dn. 31 sierpnia. Informuję, że w trybie art. 20 ust. 5 Ustawy o samorządzie 
gminnym, do porządku obrad zostały włączone projekty uchwał prezydenta wg druków: 
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1. Druk nr 448, zmiana uchwały Nr VI/70/15 Rady Miasta Krakowa z dnia 28 
stycznia 2015 r. w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2015 oraz w sprawie 
zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu dochodów 
i wydatków w działach: 710, 801, 852 i 921); 

2. Druk nr 449, zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia 
planu dochodów i wydatków oraz zmian w planie wydatków w działach: 600, 700, 
710, 750, 801, 851, 852, 853, 854, 900, 921 i 926); 

3. Druk nr 450, zmiana uchwały Nr LXX/1013/13 Rady Miasta Krakowa z dnia 27 
marca 2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Krakowa 
(z późn. zm.); 

4. Druk nr 451, utworzenie obwodów głosowania w szpitalach, zakładach pomocy 
społecznej, zakładach karnych, aresztach śledczych  oraz domach studenckich na 
terenie Miasta Krakowa w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 25 października 2015 r.; 

5. Druk nr 452, zmiana uchwały Nr XXI/231/11 Rady Miasta Krakowa z dnia 6 lipca 
2011 r. w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, uprawnień do 
przejazdów ulgowych oraz przepisów taryfowych w komunikacji miejskiej 
realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej Kraków oraz gmin sąsiadujących, które 
przystąpiły do porozumienia w celu wspólnej realizacji publicznego transportu 
zbiorowego (z późn. zm.). 

Czy są jakieś propozycje do porządku obrad? Pani Teodozja Maliszewska, zapraszam. 

Radna – p. T. Maliszewska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! W imieniu Grupy Radnych bardzo proszę 
o wprowadzenie do dzisiejszej Sesji druku nr 455-R, ws. rezolucji, jako bardzo pilnego 
sprostowania w projekcie ustawy o rewitalizacji, w części dot. zmian ustawy o planowaniu 
przestrzennym, w zakresie przywrócenia dotychczasowych zapisów art. 10 pkt 2 ppkt 8, 
określających konieczność sporządzania miejscowych planów dla obszarów rozmieszczenia 
obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży pow. 400m². Myślę, że sprawa jest znana, 
szeroko pisała o tym prasa, zarówno „Dziennik Polski”, jak i „Gazeta Krakowska”. Po prostu 
przy wprowadzeniu ustawy o rewitalizacji, zmieniające zapisy ustawy o planowaniu 
przestrzennym, usunęły art. 10, który obligował do posadowienia placówek handlowych pow. 
400m²  od szczegółowego planu miejscowego i studium – tego w obecnej zmienionej ustawie 
o planowaniu nie ma i uważamy, że jest to ze szkodą zarówno dla mieszkańców, jak i dla 
samorządów. Nie może być dowolności w sprawach tak poważnych, jak 
wielkopowierzchniowe sklepy. Protestowali w tej sprawie również przedsiębiorcy, zrzeszenia 
gospodarcze i myślę, że powinniśmy się tym zająć. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Proszę Państwa, mamy pierwszy wniosek o wprowadzenie do porządku obrad. 
Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Głosujemy: 

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad druku nr 455-R? 
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Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
30 za, 
0 przeciw, 
1 osoba wstrzymująca się.  Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. Proszę 
o wydruk. 
 

Kolejny wniosek jeszcze zgłaszał Pan Prezydent. Proszę Pana Sekretarza, zapraszam. 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja zwracam się z wnioskiem o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały ws. zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015, tj. druk nr 389, 
on jest w 4 punkcie porządku obrad, przewidziany do II czytania. Konieczne są tu jeszcze 
dodatkowe wyjaśnienia, które będą Państwu przedstawione. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Proszę Państwa, mamy propozycję zmniejszenia porządku dzisiejszego obrad, czyli 
zdjęcie porządku obrad druku nr 389. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. 
Głosujemy: 

Kto z Państwa Radnych jest za zdjęciem druku nr 389? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
30 za, 
2 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  Wniosek został przyjęty i zdjęliśmy z porządku obrad ten druk. 
 

Czy są jeszcze jakieś propozycje? Bardzo proszę, Pani Radna Marta Patena. 

Radna – p. M. Patena 

Bardzo proszę Państwa Radnych o wprowadzenie do dzisiejszej Sesji wg druku nr 454 ws. 
zmiany w składzie Komisji Kultury i Ochrony Zabytków Rady Miasta Krakowa. Projekt 
polega na odwołaniu ze składu Komisji mnie. Spowodowane jest to tym, że nowy rok 
szkolny, zmiana podziału godzin i nie da się podziału godzin tak ułożyć, abym mogła 
w Komisjach brać udział, a zatem proszę o pozytywne zaopiniowanie tego projektu 
i przegłosowanie go. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 
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Dziękuję. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Głosujemy: 

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem druku nr 454? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
28 za, 
1 przeciw, 
0 wstrzymujących się.  Wniosek został przyjęty, poszerzyliśmy porządek obrad. 
 

Czy jeszcze mamy jakieś wnioski? Nie widzę. 

INTERPELACJE RADNYCH 

Bardzo proszę o zgłaszanie elektroniczne i przygotowanie w formie pisemnej interpelacji. 
Pierwszy się zgłosił Pan Bolesław Kosior, ale do protokołu. Pan Leszek Franczyk do 
protokołu, Pan Krzysztof Durek. 

Radny – p. K. Durek 

Panie Sekretarzu, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Proszę o udzielenie informacji, co 
jest przyczyną, że firmy wykonujące prace na zlecenie jednostek organizacyjnych Urzędu 
Miasta Krakowa, które stosują tzw. dmuchawy, szczególnie uciążliwe w przypadku sprzątania  
ulic, placów, chodników, terenów zielonych. Po raz kolejny taka sytuacja miała miejsce na 
Plantach. Unosiły się przy tym tumany pyłu, kurzu i brudu. Przecież miasto zleciło badanie 
zawartości pyłów zalegających na ulicach  ciągach komunikacyjnych w mieście. Wyniki te 
przedstawiono radnym na posiedzeniu Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza. Ponadto mamy 
pełną świadomość, że miejsca te zanieczyszczane są przez zwierzęta tj. psy, koty, ptaki, 
zawierają różne odchody pasożytów zwierzęcych, które jeżeli dostaną się do ludzkiego 
organizmu to mogą spowodować zakażenie. Jak wykazały ostatnie badania, przeprowadzone 
na terenach zielonych to całość jest skażona tego rodzaju skażeniami biologicznymi. Ta forma 
sprzątania stanowi szczególne zagrożenie dla osób starszych i dzieci – unoszący się pył 
powoduje schorzenia dróg oddechowych. Sytuacja ta jest dla mnie niezrozumiała, że Pan 
Wiceprezydent Trzmiel wiosną tego roku, na Komisji Ekologii zobowiązał się, że 
zaprzestanie tego rodzaju praktyk i to było wobec całej Komisji Ekologii. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Wojciech Krzysztonek, zapraszam. Przygotuje się Pan Radny Jałocha. 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja mam dwie interpelacje, natomiast na jedną 
chciałbym zwrócić szczególną uwagę. Wnioskuje w niej do Prezydenta o podjęcie pilnych 
działań w zakresie kontroli urządzeń zabawowych, znajdujących się w placu zabaw na terenie 
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Parku Lotników Polskich. Te urządzenia o wielu lat niszczeją, natomiast obecnie wiele z nich 
zagraża bezpieczeństwu dzieci tam się bawiących, dlatego bardzo proszę o podjęcie pilnych 
działań w tym zakresie. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Pan Jałocha, później Pani Marta Patena. 

Radny – p. J. Jałocha 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Jak zwykle jestem nieprzygotowany – wygłoszę, 
a później złożę w formie pisemnej. Mam pytania mieszkańców oparte na liście Radnego 
miasta, w związku z wydarzeniami jakie miały miejsce w Dzielnicy X. Tenże Radny zadaje 
takie oto pytanie i mieszkańcy dołączają do tego. W trakcie wyborów wyznaczono okręgi, 
dziwne rzeczy się działy w tej naszej Dzielnicy, ponieważ ja nazywam tak to „stare wsie”, 
czyli Stoszowice, Sobianowice, Zbydniowie itd., miały po  1080, 1100 wyborców a okręgi 
Kliny Borkowskie 802, 806, 742, 728, co jest prawdopodobnie niezgodne z prawem, dlatego 
pytam Pana Prezydenta o to czy faktycznie mieszkańcy mają rację, że coś z tymi okręgami 
było nie tak? Mam następne pytanie mieszkańców – pojawia się ono coraz częściej. 
Mianowicie mieszkańcy osiedli na południe od autostrady i na wschód od zakopianki, nie 
czują więzi z mieszkańcami Klinów Borkowskich. Pytają Pana Prezydenta kiedy i w jaki 
sposób można po prostu ustalić nowe granice. Kolejne pytanie dot. tej nabrzmiałej sytuacji, 
która jest w tej Dzielnicy, mianowicie co mieszkańcy muszą zrobić, aby odłączyć osiedla od 
Krakowa? Jaka jest procedura? Proszę się temu nie dziwić, bo to jest wynik już działalności 
Zarządu Rady Dzielnicy X i II kadencji, także jest to tzw. wyprowadzenie środków do tylko 
osiedli, które po prostu, no nowych osiedli – my to tak nazywamy – czyli mówię o Klinach 
i Opatkowice. Kolejne pytanie: Czy ZIKiT i Zarząd Zieleni Miejskiej planują przegląd 
oświetlenia ulicznego? Chodzi mi w szczególności o osiedla peryferyjne, w tym Dzielnice X. 
Przejechałem proszę Państwa w nocy pięć ulic i stwierdziłem, że lampy oświetlają drzewa, 
gałęzie, nie mówię, że wszystkie, ale na kilkanaście – 3,4 lampy po prostu są ukryte i nie 
oświetlają ulicy, w każdym bądź razie należałoby prawdopodobnie przyciąć, nie wiem 
w czyim zakresie to jest, bo Zarząd Zieleni Miejskiej wskazuje a ZIKiT prawdopodobnie ma 
dokonać tych czynności. Prosiłbym o przegląd, ponieważ rok szkolny się zaczął i po moich 
ulicach chodzą dzieci a tam chodników nie ma. Mam kolejne pytanie: Czy Pan Prezydent 
przewiduje w budżecie 2016 r. i w wieloletnim planie finansowym wdrożenie programu 
odprowadzenia wód deszczowych, których dowiedziałem się z moich interpelacji, że taki 
program jest z 1999 r. i tenże program nie był wpisany w planach miejscowych, ale dziwię się 
dlaczego. Nieodprowadzenie wód deszczowych jest powodem powstawania osuwisk. Mam 
kolejną jeszcze prośbę do Pana Prezydenta. KS „Rajsko” złoży prośbę w formie pisemnej do 
Pana Prezydenta o ogłoszenie konkursu w systemie „Zaprojektuj i zbuduj”, dot. terenu Klubu 
„Rajsko” i dodatkowego 1 ha, czyli w sumie 2 ha z prośbą o utworzenie centrum rekreacyjno-
sportowego dla czterech osiedli. Proszę Państwa to jest ostatnie 2 ha terenu gminnego, 
z którym należałoby coś zrobić. Ja proponowałem to od 27 kwietnia, na Radzie Dzielnicy 
próbowałem to wpisać do budżetu Dzielnicy i do planu wieloletniego, ale po prostu mnie 
wyśmiano. Stwierdzono, że ja chcę stadion narodowy wybudować – nie chcę wybudować. Ja 



XXIII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 
9 września 2015 r. 

 

14 
 

po prostu chciałbym, aby te osiedla, które będą się rozwijały to miały ten swój teren. Chodzi 
o to, aby seniorzy mieli gdzie wypoczywać czy dzieci – Ogródek Jordanowski, ślizgawka, 
zjeżdżalnie, ogólnodostępne boisko. Oprócz tego to chciałbym, aby skwer, który będzie dla 
dorosłych, na tym skwerze stanął pomnik, ponieważ z tego terenu pochodzili żołnierze Armii 
Krajowej, którzy wpisali się chlubnie, jeżeli chodzi o walkę z okupantem. Oprócz tego też 
z tego terenu zostali zamordowani w Oświęcimiu tylko za to, że byli Polakami. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Pani Radna Marta Patena, proszę. 

Radna – p. M. Patena 

Jedną interpelacje dam do protokołu a jedną pozwolę sobie odczytać. Panie Prezydencie, 
w bezpośrednim sąsiedztwie Zespołu Szkół Ogólnokształcących Integracyjnych 
nr 1 w Krakowie Szkoły Integracyjnej do której uczęszczają dzieci niepełnosprawne, w tym 
także dzieci z chorobami nowotworowymi oraz z nadwrażliwością elektromagnetyczną, 
została wybudowana bez odpowiednich zezwoleń wydanych przez Wydział Architektury 
i Urbanistyki Urzędu Miasta Krakowa oraz następnie dwukrotnie rozbudowywana stacja 
bazowa telefonii komórkowej. Azymut tejże stacji bazowej, zamontowanej na budynku 
ul. Bydgoskiej 19D jest ustawiony w kierunku terenu szkoły, w tym boiska, placu zabaw 
i samego budynku. Dyrekcja szkoły pismem z dn. 30 lipca 2015 r. zwróciła się do właściciela 
budynku Fundacji „Bratniak” o demontaż stacji bazowej przed rozpoczęciem roku szkolnego 
z uwagi na specyfikę szkoły i możliwość zagrożenia zdrowia, życia uczniów szkoły na 
podstawie zaświadczeń lekarskich uczniów. Niestety, zarówno Pan prezes Fundacji, jak i sam 
operator telefonii komórkowej firmy „Play” odmówili współpracy oraz demontażu anteny. 
Ponadto przedłożony w Wydziale Kształtowania Środowiska Urzędu Miasta Krakowa 
zgłoszenie instalacji emitującej fale elektromagnetyczne oraz jego aktualizacja jest niezgodna 
ze stanem faktycznym, oraz podane tam parametry techniczne a także sam sposób 
użytkowania stacji bazowej wykraczają poza uzyskane przez inwestora pozwolenie radiowe 
Urzędu Komunikacji Elektronicznej. Mając na uwadze powyższe, zwracam się do Pana 
Prezydenta o podjęcie pilnych i zdecydowanych działań mających na celu zapewnienie 
bezpieczeństwa pobytu nie tylko chorych dzieci w tej placówce. Ponadto zgodnie z treścią 
art. 304 par. 2 KK, instytucje państwowe i samorządowe, które w związku ze swą 
działalnością dowiedziały się o popełnieniu przestępstwa ściganego z urzędu, są zobowiązane 
niezwłocznie zawiadomić o tym prokuraturę lub policję, a także przedsięwziąć niezbędne  
czynności do czasu przybycia organu powołanego do ścigania przestępstw lub do czasu 
wydania przez ten organ stosownego zarządzenia, aby nie dopuścić do zatarcia śladów 
i dowodów przestępstwa. W związku z powyższym wnoszę o zgłoszenie do odpowiednich 
organów, po pierwsze, możliwości popełnienia przestępstwa z art. 160 KK – narażenie życia 
i zdrowia dzieci. Po drugie, naruszenie przepisów prawa budowlanego, w szczególności art. 
90 Prawa Budowlanego o samowoli budowlanej – kto w przypadkach określonych w art. 48, 
art. 49b, art. 50 ust. 1 pkt 1 lub art. 50 ust. 1 pkt 2 wykonuje roboty budowlane, podlega 
grzywnie, prawie ograniczenia wolności, albo pozbawienia wolności do lat 2. Po trzecie, 
naruszenie art. 342 Prawa Ochrony Środowiska oraz art. 271 i 272 KK. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Zapraszam serdecznie Pana Radnego Edwarda Porębskiego i przygotuje się Pan 
Radny Miszalski. 

Radny – p. E. Porębski 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Skarbniku, Wysoka Rado! Ja mam trzy 
interpelacje, ale proszę pozwolić, że tylko jedną odczytam, bo dla mnie jest bardzo ważna 
i dla mieszkańców Nowej Huty również – dot. zegara na Placu Centralnym. Szanowny Panie 
Prezydencie, na pełnionym przeze mnie dyżurze Radnego zgłosili się do mnie mieszkańcy 
Krakowa z prośbą o wymianę zegara na Placu Centralnym im. Ronalda Reagana. Zegar jest 
wykonany przy użyciu starej technologii, podczas słonecznych dni nie widać wyświetlonej na 
nim godziny, ponadto żarówki są bardzo często wypalane. Plac Reagana jest wizytówką 
Dzielnicy Nowohuckiej, przyjeżdżają tu turyści a niepełnosprawny działający zegar nie jest 
powodem dla dumy dla mieszkańców dzielnicy. Proszę o niezwłoczną wymianę zegara, 
np. na ledowy. Dziś mamy tak wspaniałą technologię, że myślę, że na tej konstrukcji 
wszystko uda się zrobić, dlatego zwracam się do Pana Prezydenta o realizację tego zadania. 
Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Zapraszam Pana Radnego Miszalskiego, potem Pan Radny Gilarski. 

Radny – p. A. Miszalski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Mam 7, albo 8 interpelacji, parę postaram się 
przedstawić. Pierwsza dot. sprzątania chodników. Chciałbym zapytać czy istnieje możliwość 
w Krakowie wprowadzenia takiego systemu jak w Pradze, mianowicie że raz na miesiąc auta 
wszystkich kierowców muszą opuścić chodnik w danym rejonie i wtedy wjeżdżają służby 
miejskie sprzątają te chodniki, które zostały zwolnione. Dzięki temu nie dość, że jest czyściej   
to pomaga uniknąć tworzenia się smogu – myślę, że to by mogło pomóc zachować czystość. 

Druga interpelacja dot. Fabryki Miraculum. Dochodzą różne sprzeczne informacje, jedne 
mówią o tym, że inwestor zamierza tam budować apartamentowce, że fabryka ma być 
zburzona, drugie, że jednak jest chroniona rejestrem zabytków i że nie ma szans na zburzenie. 
Chciałbym prosić o jakby jednoznaczną odpowiedź czy istnieje takie ryzyko, że fabryka 
zostanie zburzona i że będą tam budowane apartamentowce. 

Trzecia interpelacja dot. przygotowanej strategii ws. miejskiej zieleni. Ponoć Zarząd Zieleni 
Miejskiej ma się tym zająć, to świetnie, bardzo się cieszę, natomiast wydaje mi się, że dwa 
lata na przygotowanie takiej strategii to może trochę za dużo, może udało by się zdążyć 
w rok.  Boje się po prostu o te treny, które mogą zostać w tym czasie zabudowane, zniszczone 
a będziemy wtedy słyszeć, że jakby strategii nie ma i się tworzy, więc nic się nie dało zrobić, 
może trzeba to przyspieszyć trochę. 

Kolejna interpelacja dot. klubów nocnych. Ponoć okazało się, że kolejny na ul. Jagiellońskiej 
jest prowadzony w lokalu, który jest własnością gminy. Pierwszy był na ul. Mikołajskiej – na 
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tamtą interpelacje nie dostałem odpowiedzi, która by mnie satysfakcjonowała. Wydaje mi się, 
że to jest przesada, żeby te kluby nocne, z którymi walczymy, mieściły się w miejscach, które 
są własnością gminy. Chciałbym prosić o przeprowadzenie kontroli, ale nie zapowiedzianej 
kontroli, w godzinach nocnych, żeby faktycznie sprawdzić czy  lokalach gastronomicznych, 
które są prowadzone przez przedsiębiorców w lokalach gminnych, czy aby na pewno nie jest 
prowadzona inna działalność niż gastronomiczna. Może dałoby się jakoś monitorować tą 
sprawę jakoś przy pomocy mediów społecznościowych, przecież te wszystkie lokale mają 
swoje strony internetowe, profile na różnych portalach społecznościowych, dałoby się na 
pewno do tego dojść. Prosiłbym również o przekazanie lokali gminnych z centrum miasta, 
które są wynajmowane na działalność gastronomiczną. 

Kolejna interpelacja dot. akcji „Usłysz swojego posła” na Rynku Głównym. Pojawił się 
ostatnio dmuchany sejm, pewne radio prowadzi tam wywiady z posłami, to jest bardzo 
szczytna inicjatywa, aby zbliżyć posłów do społeczeństwa. Pytanie czy na pewno 
w kontekście Parku Kulturowego musimy tego typu instalacje umieszczać na rynku i czy to 
pasuje? Moim zdaniem to jest kolejny raz, kiedy jest jakieś badziewie wystawiane na środku 
naszego najpiękniejszego Placu, którym się chwalimy, szczycimy i naprawdę mamy inne 
miejsca, jest to Plac Szczepański czy Mały Rynek, jeżeli już bardzo chcemy, żeby takiego 
typu instalacje tam organizować, więc proszę o zmianę polityki w tym zakresie. 

Ostatnia interpelacja o której chciałbym powiedzieć to problem na ul. Szpitalnej, św. Ducha. 
W związku z remontem ul. Basztowej i Juliana Dunajewskiego notorycznie zdarza się, że auta 
jeżdżące ul. Szpitalną i na pl. św. Ducha wjeżdżają na chodniki, spychają pieszych, no na 
szczacie chyba jeszcze nie doszło do żadnego potrącenia, ale chyba trzeba byłoby wysłać 
jakieś wzmożone patrole, żeby przyjrzeć się tej sytuacji, bo rzeczywiście jest tam wąsko i te 
auta często łamią przepisy. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Zapraszam Pana Radnego Gilarskiego. 

Radny – p. M. Gilarski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Chciałbym zgłosić dzisiaj trzy interpelacje. 
Pierwsza z nich dot. budżetu obywatelskiego, a mianowicie wczoraj, podczas posiedzenia 
Komisji Budżetowej okazało się, że Pan Prezydent przyjął zarządzenie, w którym z 10 mln 
zł., które były przekazane na realizowanie zadań z budżetu obywatelskiego ogólnomiejskiego, 
7 mln zł. jest przekazywane na inne zadania a pozostaje tylko 3 mln zł., czyli wniosek taki, że   
w tym roku z budżetu ogólnomiejskiego zaledwie 30% zadań będzie realizowanych. 
Co więcej okazało się, że niektóre z zadań z roku 2014 do dnia dzisiejszego nie zostało 
zrealizowane. W związku z tym, cała ta otoczka i sprawa oznacza, że budżet obywatelski nie 
jest zrealizowany w Krakowie i generalnie kompromituje to ideę budżetu obywatelskiego, bo 
skoro w 2014 r., który był rokiem pilotażowym i wtedy miały wyjść wszystkie 
niedociągnięcia tak, abyśmy wspólnie nauczyli się na błędach, wyciągnęli wnioski, zmienili 
regulamin i wtedy można byłoby ewentualnie przymknąć oko, że pewne problemy nie udało 
się zrealizować w roku 2015 a przecież wszyscy wiemy, że te zadania, które są zgłaszane 
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przez mieszkańców są weryfikowane, są weryfikowane pod względem merytorycznym lub 
pod względem finansowym. Skoro urzędnicy weryfikowali pewne zadania zgłaszane przez 
mieszkańców pozytywnie i te zadania wygrały w ogólnomiejskim budżecie obywatelskim 
a teraz okazuje się, że niestety 70% z nich nie będzie realizowanych w tym roku i to nie są 
zadanie dwuletnie, po prostu ich nie będzie, albo będą w przyszłym roku, oznacza to, że po 
prostu idea budżetu obywatelskiego się skompromitowała i ja obawiam się również, że to 
samo, takie same zjawisko zachodzi, jeśli chodzi o realizację zadań w budżecie obywatelskim 
dzielnicowym. Na dodatek jeszcze – jak z dyskusji wczoraj wynikało -  jest wiele zadań 
prostych, łatwych do zrealizowania w ciągu komunikacyjnym. Jeśli takie zadania nie są 
możliwe do zrealizowania w ciągu całego roku to ja pytam jakie zadania są możliwe do 
zrealizowania? I dlaczego tak jest, że wiele zadań – nie tylko budżetu obywatelskiego 
ogólnomiejskiego, czy dzielnicowego – nie będzie realizowanych to w jaki sposób zachęcić 
mieszkańców i namówić ich do następnych głosowań, kiedy mówiono, że to mieszkańcy 
współdecydują, i że budżet obywatelski ma być zachętą do skorzystania z tego instrumentu 
demokracji przez wszystkich mieszkańców. Więc generalnie sprawa trochę wygląda 
niepoważnie i chciałbym tylko przypomnieć, że w latach ubiegłych mieliśmy do czynienia 
z podobnym mechanizmem dot. budżetu Miasta Krakowa, kiedy radni, albo jeden z Klubów 
zgłaszał kilkadziesiąt różnych poprawek, Prezydent przyjmował to autopoprawką tak, aby ci 
Radni z tego Klubu przegłosowali budżet Miasta Krakowa, po czym spośród tych 
kilkudziesięciu zadań, które wprowadzał autopoprawką do budżetu w trakcie roku, nie 
realizował ich w połowie, albo w jakiejś tam sporej części. Więc ten mechanizm już 
przerabialiśmy i szkoda, że nie wyciągnięto wniosków i on w dalszym ciągu źle funkcjonuje, 
dlatego chciałbym prosić Prezydenta o wyjaśnienia w tej sprawie, o informacje o realizacji 
zadań z budżetu obywatelskiego za rok 2014 i jak wygląda realizacja zadań w 2015 r. - nie 
tylko budżetu ogólnomiejskiego, ale również dzielnicowego. W związku z tym, że kończy już 
mi się czas to tylko zasygnalizuję, że mam jeszcze dwie interpelacje. Pierwsza dot. realizacji 
ul. Walgierza Wdałego, gdzie było przyrzeczenie Prezydenta Trzmiela dot. realizacji tejże 
ulicy – na razie nie jest ona realizowana i nie ma jej w WPF-ie. Kolejna sprawa dot. trasy 
Pychowickiej – mam tutaj kilka stron wątpliwości i pytań, które przekazuję w załączeniu. 
Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Pani Barbara Nowak, proszę. 

Radna – p. B. Nowak 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Mam sześć interpelacji, ale nie będę zajmować tyle 
czasu, większość dot. spraw edukacji. Jedynie chciałabym tu zadać głośno pytanie o głośną 
sprawę już w Krakowie, a mianowicie dalsze wyjaśnienie co do likwidacji podjazdu dla 
niepełnosprawnych przy Szkole nr 29. Proszę tym razem o podanie podstawy prawnej, 
ewentualnie przyjętej procedury na mocy której podjazd przy Szkole nr 29, który wcześniej 
był wpisany do środków trwałych, został zdemontowany a następnie zniszczony. 
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I jeszcze jedna interpelacja z odpowiednimi załącznikami, gdzie zwrócili się do mnie 
mieszkańcy os. Szkolnego z prośbą o interwencje ws. naliczania opłat za zużycie wody 
w roku 2008 i 2009, a otrzymali korygujące faktury w roku 2013 i 2014. Sprawa dot. firmy 
„Wiking” na os. Szkolnym a wystawcą faktury jest Gmina Miejska Kraków – Zarząd 
Budynków Komunalnych. Zapłacone należności w latach 2008 i 2009 były zapłacone, 
zgodnie ze wskazaniami licznika i wystawionymi fakturami, a nakaz zapłaty kolejnej na 
podstawie faktur korygujących, tak jak mówiłam, w roku 2012 i 2013. Moje pytanie brzmi: 
Czy jest to możliwe, że po 3, 4 latach nagle dostrzeżono, że zostały nieprawidłowo naliczone 
należności i mimo błędu leżącego po stronie wystawiającego faktury, zapłatą obarczono 
klienta? Takie traktowanie klienta wywiązującego się z płatności w terminie, w mojej opinii 
jest niezrozumiałe i niedopuszczalne, i w ogóle czy sięganie do kieszeni płacącego w odstępie   
4 i 3 lat od zaistnienia należności jest zgodne z prawem? Wątpliwości również budzą 
informacje zawarte w zapisach pism korygujących, np. podstawa korekty to zużycie 
wodomierza powiększone o ubytki. O jakie ubytki? Już nie wiadomo. Nie wiadomo również 
z czyjej winy one powstały, więc bardzo proszę Pana Prezydenta o zajęcie się tą sprawą. 
Dziękuję. 

ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. I Pani Teresa Kwiatkowska do protokołu. Czy wszyscy Państwo skorzystali ze 
swojej szansy zgłoszenia interpelacji? Jeżeli tak to zamykam ten punkt obrad i przechodzimy 
do następnego. Zapraszam Pana Sekretarza. 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja sumarycznie podam informację, że na 
poprzedniej Sesji zgłoszono 41 interpelacji, do dnia dzisiejszej Sesji dodatkowo 15. Prezydent 
na 6 z tych interpelacji udzielił odpowiedzi, co do pozostałych to terminy udzielenia 
odpowiedzi wynikające ze statutu przypadają między 16 a 25 września. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości prosił o przerwę, bardzo proszę. 

Radny – p. W. Pietrus 

Proszę o 30 minut przerwy z ewentualną możliwością przedłużenia, ale liczę, że zmieścimy 
się. Zapraszam Klub Prawa i Sprawiedliwości do sali Lea. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Ogłaszam pół godziny przerwy, czyli do godz. 11.30. 

PRZERWA 30 MINUT 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Zapraszam serdecznie na salę. Przystępujemy do procedowania kolejnego punktu: 
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WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 
UDZIELONE OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 8 
POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 25 NA OS. NA WZGÓRZACH W KRAKOWIE 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 395, II czytanie – referuje Pani Dyrektor Marta 
Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Budżetowej. Stwierdzam odbycie 
II czytania i będziemy głosować  ten projekt w bloku głosowań. 

Przechodzimy do kolejnego punktu: 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 
UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 6 
POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 11 PRZY UL. STASZICA W KRAKOWIE 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 412, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania i będziemy głosować  ten projekt 
w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU 1/2 CZĘŚCI 
KWOTY BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU 
MIESZKALNEGO NR 11 POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 17 PRZY 
UL. B. PRUSA W KRAKOWIE 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 413, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 
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Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania i będziemy głosować  ten projekt 
w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
MIESZKALNYM PRZY UL. ZWIERZYNIECKIEJ NR 21 WRAZ Z UDZIAŁEM 
W NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ I USTALENIA WYSOKOŚCI BONIFIKATY 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 415, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ STANOWIĄCEJ 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, ZABUDOWANEJ BUDYNKIEM  
MIESZKALNYM I BUDYNKIEM UŻYTKOWYM PRZY UL. STARE WIŚLISKO NR 
39 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 416, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO NR 14 STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
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MIESZKALNYM PRZY UL. STEFANA CZARNIECKIEGO NR 12 WRAZ 
Z UDZIAŁEM W NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 417, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 
MIESZKALNEGO NR 5 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA OS. TEATRALNYM 
14 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW Z ZASTOSOWANIEM 89% 
BONIFIKATY 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 418, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 
MIESZKALNEGO NR 17 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA OS. GÓRALI 10 
W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW Z ZASTOSOWANIEM 90% 
BONIFIKATY 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 419, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 
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Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO NR 8 STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
MIESZKALNYM PRZY UL. ŚW. SEBASTIANA NR 15 WRAZ 
Z ODDANIEM W UŻYTKOWANIE WIECZYSTE UDZIAŁU W NIERUCHOMOŚCI 
GRUNTOWEJ, NA KTÓREJ POŁOŻONY JEST BUDYNEK 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 420, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
MIESZKALNYM PRZY UL. J. SOBIESKIEGO NR 4 WRAZ 
Z UDZIAŁEM W NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 421, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
MIESZKALNYM PRZY RYNKU DĘBNICKIM NR 3 WRAZ 
Z POMIESZCZENIEM PRZYNALEŻNYM I UDZIAŁEM W NIERUCHOMOŚCI 
WSPÓLNEJ 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 422, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 



XXIII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 
9 września 2015 r. 

 

23 
 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO NR 15 STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
MIESZKALNYM PRZY UL. STEFANA CZARNIECKIEGO NR 12 WRAZ 
Z UDZIAŁEM W NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 425, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 
NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO NR 12A STANOWIĄCEGO 
WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 
MIESZKALNYM PRZY UL. STEFANA CZARNIECKIEGO NR 12 WRAZ 
Z UDZIAŁEM W NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 426, II czytanie – referuje Marta Witkowicz. 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego, 
jak również Budżetowa. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 
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ZMIANA UCHWAŁY NR VI/70/15 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA 28 
STYCZNIA 2015 R. W SPRAWIE BUDŻETU MIASTA KRAKOWA NA ROK 2015 
ORAZ W SPRAWIE ZMIAN W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2015 
(DOT. ZMIAN W PLANIE WYDATKÓW W DZIAŁACH: 600, 710, 750, 801, 851, 852, 
854, 900, 921 I 926 – ZADANIA DZIELNIC) 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 435, II czytanie – referuje Małgorzata Okarmus. 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawki. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisja Budżetowa. Stwierdzam odbycie 
II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

ZMIANY W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2015 (DOT. 
ZWIĘKSZENIA PLANU DOCHODÓW I WYDATKÓW W DZIAŁACH: 750, 801, 
852, 853 I 900, ZMIAN W PLANIE DOCHODÓW W DZIALE 801, ZMIAN 
W PLANIE WYDATKÓW W DZIAŁACH: 600, 710, 750 I 921) 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 436, II czytanie – referuje Małgorzata Okarmus. 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani 
autopoprawka. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisja Budżetowa. Stwierdzam odbycie 
II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

I w ten sposób sprawnie prze procedowaliśmy II czytania. Przechodzimy do druków 
jednoczytaniowych. 

Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania autopoprawek a termin 
zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad projektem. Proszę 
o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

ZMIANA NAZWY MUZEUM SZTUKI WSPÓŁCZESNEJ W KRAKOWIE ORAZ 
ZMIANY UCHWAŁY NR XC/1349/13 W SPRAWIE NADANIA STATUTÓW 
MIEJSKIM INSTYTUCJOM KULTURY 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 439 – referuje Pani Katarzyna Olesiak. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Kultury i Dziedzictwa Narodowego – p. K. Olesiak 
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Szanowni Państwo Radni! Projekt uchwały dot. zmiany  nazwy Muzeum Sztuki 
Współczesnej w Krakowie na Muzeum Sztuki Współczesnej „Mocak”. Oprócz tego, zmiany 
dot. statutów Muzeum Historii Fotografii, w związku z wpisem Muzeum do Państwowego 
Rejestru Muzeów oraz zmiany statusu Muzeum Inżynierii Miejskiej, w związku ze 
zwiększeniem zakresu działalności muzeum oraz powołaniem zastępcy dyrektora 
ds. inwestycyjnych. Odpowiadając na pytanie, które padło wczoraj na Komisji Kultury, 
odpowiadam, że wynagrodzenie zastępcy dyrektora jest uwzględnione w zaplanowanym 
budżecie Muzeum w ramach funduszu wynagrodzeń i nie pociągnie za sobą dodatkowych 
skutków finansowych dla miasta. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Kultury i Ochrony Zabytków. Czy 
są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. Czy są stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram 
dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Zgodnie z odpowiednim 
paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie 
statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosowanie w bloku 
głosowań. 

Przechodzimy do kolejnego punktu naszych obrad. Druk w trybie jednego czytania. Zgodnie 
z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania autopoprawek a termin zgłaszania 
poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad projektem. Proszę o zgłaszanie 
poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 
KRAKOWA W ZAKRESIE WYKONANIA DOKUMENTACJI NA ODWODNIENIE 
OSIEDLI PODMIEJSKICH ZNAJDUJĄCYCH SIĘ NA TERENIE DZIELNICY XVII 
WZGÓRZA KRZESŁAWICKIE W KRAKOWIE ORAZ REALIZACJĘ ZADANIA 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 440 – referuje Edward Porębski. 

Radny – p. E. Porębski 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Myślę, że w druku jest jasno napisane: 
„ws. ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie wykonania 
dokumentacji na odwodnienie osiedli podmiejskich znajdujących się na terenie Dzielnicy 
XVII Wzgórza Krzesławickie w Krakowie oraz realizację zadania”. W uzasadnieniu jest 
napisane dość dokładnie, że brak odwodnienia os. Lubocza, Grębałów, Łuczanowice 
powodują zalewanie posesji i pól uprawnych przez wody opadowe. Na osiedlach tych 
powstaje coraz więcej domów, niestety zwarta zabudowa utrudnia większość powierzchni 
drogi dojazdowej. Wjazdy na posesje, chodniki itp. spowodowały, że nadmiar wód 
opadowych zaczyna podtapiać sąsiednie nieruchomości, brak odwodnienia wpływa także na 
coraz gorszy stan dróg, znajdujących się w tych osiedlach. Drodzy Państwo, te wody 
wszystkie idą w kierunku Wisły oczywiście, ale nie ma dokładnie takiego dużego odpływu, 
dużego cieku wodnego jak to się fachowo nazywa, jest taki ciek wodny idący przez obecną 
Hutę ArcelorMittal Poland, który w każdej chwili Huta może zabronić, żeby te wody szły, bo 
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to idzie przez ich teren. Jest jeszcze taka rzeczka nieduża jak Struga Rusiecka, ona nie 
przyjmuje tych wszystkich wód, bo to są duże okoliczności. Dlatego bym bardzo Państwa 
prosił o poparcie tego druku. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Druk na razie nie posiada opinii Komisji, natomiast opinia prawna jest, oczywiście 
pozytywna. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. Czy są stanowiska Klubów? Nie 
widzę. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Jeśli nie to ja 
chętnie zabiorę głos. 

Też znam tą problematykę, akurat tak się składa, że te osiedla mi są bliskie i podejmowałem 
już w ubiegłym roku pewne działania, wspólnie z Radą Dzielnicy XVII i z Przewodniczącym 
Panem Madejem w tej kwestii. Rzeczywiście Rada Dzielnicy chciała tam przeznaczyć kwotę 
ok. 20 tys. zł. na projekt, ale okazało się, że to są jednak pieniążki za małe, w stosunku do 
ogromu prac i rzeczywiście ten projekt wyraźnie wychodzi naprzeciw oczekiwaniom 
społeczności lokalnej, i przewiduje pewną możliwość, że tak powiem, szerokiego już 
działania. Rzeczywiście jest to dość poważny projekt, ale nie mniej bardzo istotny 
i potrzebny, bo faktycznie tam w razie opadów deszczowych, rzeczywiście robią się jeziora, 
są zalewane domy, jest to dość nabrzmiały problem mieszkańców i na pewno sądzę, że trzeba 
to robić mniej więcej również z inwestycją, którą też chcemy przyspieszyć – mam na myśli 
przebudowę ul. Kocmyrzowskiej, która już parokrotnie była przymierzana w terminie 
wcześniejszym i chcielibyśmy też do tego powrócić. Sądzę, że te dwie inwestycje w dużej 
mierze się uzupełniają i na pewno powinny być realizowane w tym samym czasie, żeby 
przyniosły pozytywny efekt. 

Widzę, że Pan Radny Jałocha się zgłasza, potem jeszcze Panu Dyrektorowi oddam głos, który 
będzie mógł się ustosunkować ewentualnie do tej sprawy. 

Radny – p. J. Jałocha 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Proszę Państwa, ja jestem za wprowadzeniem 
odwodnienia, żeby można było korzystać z dróg, żeby drogi się nie niszczyły, ale ja 
proponuję, aby ściągnąć, odkurzyć ten program z 1999 r. – jest tam program odprowadzenia 
wód deszczowych i częściowo w niektórych dzielnicach był realizowany. Ja w interpelacji 
składałem tam prośbę, aby to uruchomić. Być może, że ten problem należało by rozszerzyć, 
nie tylko na XVIII Dzielnicę, ale w pozostałych tak samo, bo w innych częściach Krakowa 
problemy z wodami opadowymi są tak samo, bez względu na to czy jest to teren równinny, 
czy górzysty, problem mamy ten sam. W związku z tym proponuję, żeby Pan Prezydent o tym 
też pomyślał. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Jeżeli nie to Panie 
Dyrektorze  zapraszam na mównicę w celu zaprezentowania stanowiska ZIKiT. 

Dyrektor ZIKiT w Krakowie – p. J. Marcinko 
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Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! Opinia Prezydenta do tego druku jest 
negatywna, ale to tylko i wyłącznie z tego względu, że termin realizacji propozycji jest w 
latach 2019 – 2021. Nie jest technicznie możliwe zrealizowanie tego szybciej. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Pani Teodozja Maliszewska, 
proszę. 

Radna – p. T. Maliszewska 

Uchwały kierunkowe są dla społeczności lokalnej bardzo ważne, ponieważ podkreślają 
ważność zadań na ich terenie. Jeśli są zawarte w nich jakieś terminy, które z powodu 
merytorycznego nie są możliwe do zrealizowania to przypominam Panie Dyrektorze, że jest 
to uchwała kierunkowa. Pan Prezydent dostosuje swoje poczynania w tym względzie do 
swoich możliwości a my Radni wypowiadamy się, że to jest potrzebne, natomiast te terminy, 
które tam są zawarte, jeśli Pan jako kompetentny merytorycznie Dyrektor jednostki mówi, że 
nie to my to szanujemy, ale poprawiać tego nie trzeba, bo to poprawi Pan Prezydent w 
działaniu jakie podejmie. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos? Nie 
widzę. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza 
zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani 
autopoprawek. Głosowanie w bloku głosowań. 

Kolejny punkt: 

Druk nr 441. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania 
autopoprawek a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad 
projektem. Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 
KRAKOWA W ZAKRESIE PRZEBUDOWY UL. KOCMYRZOWSKIEJ 
W KRAKOWIE 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 441, tryb jednego czytania – referuje Edward Porębski, 
zapraszam. 

Radny – p. E. Porębski 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Myślę, że ten druk, który Pan 
Przewodniczący był uprzejmy zacytować nie stwarza żadnej sprzeczności, ponieważ 
ul. Kocmyrzowska spada z budżetu po raz kolejny. Jest to ulica jedna z najważniejszych, 
dojeżdżających ludzi czy przejeżdżających od strony Proszowic, czy Kazimierzy Wielkiej. 
Jest to ulica na dzień dzisiejszy w bardzo fatalnym stanie – to jest jedna sprawa. Druga 
sprawa, drodzy Państwo, że przy tej ulicy mają być budowane takie zbiorniki odwadniające 
i spowodowało by remont tej ulicy to, że tej wody już nie popłynie tyle, ile ma płynąć, także 
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to jest super pilna sprawa. Drodzy Państwo, ja tylko krótko uzasadnienie przeczytam: „Ulica 
Kocmyrzowska potrzebuje kompleksowego remontu. Przebudowa tej ulicy planowana jest od 
wielu lat, niestety, termin realizacji jest ciągle przesuwany. Mieszkańcy Nowej Huty, 
dojeżdżający tą ulicą do Centrum miasta, z ulicy tej korzystają także mieszkańcy 
miejscowości w północno-wschodniej części regionu, w tym m.in. z Proszowic.” Dlatego 
zwracam się z wielką prośbą o poparcie do Państwa. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Czy są w tej sprawie jakieś stanowiska Komisji, Klubów? Jeżeli nie ma to 
otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Pan Radny Drewnicki, 
zapraszam. 

Radny – p. M. Drewnicki 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja w pełni popieram ten projekt uchwały, bo ulica 
Kocmyrzowska jest w tragicznym stanie. Tutaj pewnie może się pojawić taki głos, żeby Rada 
Miasta nie zajmowała się jakimiś mniejszymi ulicami, każdą po kolei. To jest jedna 
z głównych dróg, która prowadzi w stronę Proszowic, to jest droga, która jest drogą 
wyjazdową z Krakowa i jeżeli dbamy o drogi takie jak Jasnogórska czy obwodnicę, to warto 
zadbać również o ul. Kocmyrzowską zważywszy na to, że ona jest w naprawdę fatalnym 
stanie a droga już poza granicami miasta, no jak już nie jest wyremontowana to będzie 
wyremontowana. Również chciałbym złożyć taki wniosek, że jeżeli już tworzy się jakieś 
projekty i obiecuje się coś mieszkańcom, to aby to dotrzymywać w takim terminie, w jakim 
jest to pierwotnie zaplanowane. Konsultacje społeczne odnośnie ul. Kocmyrzowskiej 
odbywały się bodajże w 2011 r. Mieszkańcy mieli przedstawione, że ta droga będzie 
wyremontowana czy to w 2018 r., czy to potem w 2020 r. przebudowana, natomiast w tej 
aktualnej wersji budżetu, w wieloletniej prognozie finansowej, ten termin po raz kolejny uległ 
przedłużeniu. Ja tylko tyle mogę wnioskować, żeby na następny raz, kiedy są tworzone jakieś 
przebudowy, projekty, żeby to było od początku do końca zrobione tak, jak było zaplanowane 
a ul. Kocmyrzowska zasługuje na to, żeby była przebudowana w tym terminie, który był 
pierwotnie obiecany mieszkańcom. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Ja też się w takim razie do tej 
dyskusji dołączę. 

Jako też, że sprawa jest mi od lat znana to jest, po pierwsze, również droga, która 
wyprowadza dość duży ruch z Nowej Huty właśnie na ten kierunek, nie tylko już Proszowice,  
ale Kazimierzę Wielką, na Sandomierz. Proszę Państwa, tam jest jeszcze jeden element na 
który chciałbym podnieść uwagę, mianowicie skrzyżowanie ul. Bulwarowej 
z ul. Kocmyrzowska. Jest to smutne niestety skrzyżowanie, dlatego że tam jest bardzo dużo 
wypadków śmiertelnych, tam giną ludzie po prostu. Mieszkańcy od lat zgłaszają ten problem 
i podnoszą, aby tą część jezdni zmodernizować, bo tam jest rzeczywiście taki zjazd w dół, jak 
ktoś z Państwa się tam poruszał w tych rejonach to wie jak tam się jedzie i właśnie nie ma 
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świateł, nie ma tego spowolnienia ruchu, i dlatego tam tych wypadków jest bardzo dużo. 
Ja nie ukrywam, że też właśnie mówiono cały czas o tej kwestii, w kontekście 
kompleksowego remontu ul. Bulwarowej a wydaje mi się, że problem jest tak nabrzmiały, że 
na pewno wymaga przyspieszenia. Również pamiętajmy, że powiat krakowski dokonał 
remontu tej ulicy od granic miasta i bardzo często jeżdżąc tamtędy, no wyglądamy trochę nie 
w porządku, bo powiat zrobił remont, są bezpieczne drogi i ronda, wygodne drogi 
a wjeżdżamy do Krakowa i nagle zaczyna ta droga wyglądać fatalnie, samochód się trzęsie, 
jest niebezpiecznie, brak jest poboczy, no jest to po prostu coś, co woła o pomstę do nieba, jak 
niektórzy mówili. Ja sobie zdaję sprawę, że to jest w budżecie i w planie przesunięte w tej 
chwili, ale ja sądzę, że zawsze Rada Miasta ma prawo zmieniać terminy, dokonywać wyboru 
priorytetów i sądzę, że takim priorytetem jest remont ul. Kocmyrzowskiej. 

Bardzo proszę, Pan Radny Pilch. 

Radny – p. J. Pilch 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Pamiętacie jak apelowałem z tego miejsca, kiedy 
składałem interpelacje dot. ul. Kocmyrzowskiej i będę bardzo wdzięczny, jeśli wszyscy 
przychylicie się do tego, abyśmy tą ulicę ważną zrobili, która łączy Proszowice i nie tylko, bo 
tam kierunek jest również na Słomniki itd. Pamiętacie Państwo kiedy mówiłem, że wiele 
samochodów omija teren ul. Kocmyrzowskiej i wjeżdża na osiedla po to, aby wręcz z tej ulicy 
uciec, bo raz, że jest to szkodliwe dla samochodów, bo takie są dziury a dwa, że uciekają 
przed tymi korkami i jeśli tego nie zrobimy to będzie wielki problem. Mam przy sobie 
podpisy mieszkańców, nie tylko Grymbałowa, ale innych sąsiadujących... Mamy podpisy 
złożone i apel, bo jeśli my tego nie zrobimy bo mieszkańcy nas zmuszą, bo będzie protest, 
będzie zamknięcie tej ulicy, będziemy protestować po to, żeby tą ulice zrobić. Jest to szczytny 
cel, poza tym ambitnym celem i wstyd, jeśli chodzi o Kraków, że posiada taką ulicę 
a ościenne gminy zrobiły przepiękną, dalej, i gdybyśmy od powiatu krakowskiego 
jechali przepięknymi ulicami a my, do powiatu wjeżdża się, do Krakowa, ulic jedna 
z najgorszych. Apeluję o rozsądek, zróbmy to, przenieśmy to w budżecie, aby 
w przyszłorocznym rozpocząć realizację tego zadania. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Zgłosiła się również Pani Teresa Kwiatkowska, zapraszam Panią Radną. 

Radna – p. T. Kwiatkowska 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ostatnio wracałam z gminy Kocmyrzów-
Luborzyca i tam się spotkałam prywatnie z wójtem tejże gminy i on powiedział, czy Miastu 
Kraków nie jest wstyd, że oni mają tam taką piękną drogę a jak się wjeżdża w granice miasta 
to się wjeżdża w jakby inny świat, to widać totalną różnicę. Ulica Kocmyrzowska to jest 
wstyd dla miasta, to jest wylotowa ulica w tamtym kierunku a ja dzisiaj złożyłam interpelacje 
właśnie ws. tego skrzyżowania ul. Bulwarowej, Kocmyrzowskiej i Cienistej o sygnalizację 
świetlną, bo tam jest ciężko, zwłaszcza jak się wyjeżdża z ul. Cienistej. Do mnie też się 
mieszkańcy zgłaszali, mówili, że tam by wypadało zrobić tą sygnalizację świetlną. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Pan Radny Pietrus, bardzo proszę. 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Ja chcę tylko powiedzieć o jednym elemencie tej 
inwestycji, tj. skrzyżowanie Bulwarowa – Kocmyrzowska, jedno z najbardziej 
niebezpiecznych skrzyżowań w mieście i od trzech chyba kadencji co roku składam 
poprawkę, która mówi, żeby utworzyć tam sygnalizację świetlną, ponieważ jest to 
niebezpieczne miejsce, natomiast za każdym razem Prezydent stwierdza, że będzie to robione, 
kiedy będzie robiona ul. Kocmyrzowska i to już tyle trwa, ja mówię, aby zrobić to 
skrzyżowanie dla bezpieczeństwa a Prezydent mówi, że zrobimy to, kiedy będzie 
Kocmyrzowska, dlatego zróbmy tą Kocmyrzowską. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Czy jeszcze mamy kogoś z Radnych? Pan Radny Dominik Jaśkowiec, przygotuje 
się Pan Tomasz Urynowicz. 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo! Oczywiście też te wszystkie uchwały Pana Radnego Porębskiego 
popieram i chciałem tylko zaznaczyć, że na najbliższą Sesję przygotuję siedem uchwał, które 
będą również wychodzić naprzeciwko ważnych postulatów Krakowa, no może innej części, 
no ale też mieszkańców Miasta Krakowa i mam nadzieję, że również one z taką uwagą 
Wysokiej Rady się spotkają i również będą pozytywnie rozpatrzone, tak jak uchwały Pana 
Radnego Porębskiego. Wszystko dla dobra Krakowa. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Pan Radny Tomasz Urynowicz, zapraszam. 

Radny – p. T. Urynowicz 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Właściwie nawet bardzo miło się robi na tej sali 
obrad, kiedy wszyscy jesteśmy tak bardzo zgodni i doceniamy inicjatywy kolegów, nawet  
z drugiego Klubu. W sprawie merytorycznej prawie wszystko co chciałem powiedzieć, 
powiedziała Pani rana Kwiatkowska. Szanowni Państwo, trzeba brać pod uwagę także to, jak 
wielu mieszkańców Krakowa popiera ten postulat od dawna. W Dzielnicy XVII – a bywam 
tam regularnie na spotkaniach – ul. Kocmyrzowska pojawia się bardzo często, jest to 
najczęściej podnoszony temat i jest to rzeczywiście wizytówka Krakowa w kierunku na 
Proszowice a to ważny kierunek. Ten temat się bardzo często przewija i cieszę się, że ten 
temat został podniesiony w formie uchwały kierunkowej, ale ma rację Dominik Jaśkowiec 
mówiąc, że w tej formie zasypywanie Rady Miasta Krakowa jest pewną niebezpieczną 
praktyką. My powinniśmy się wykazywać tego typu działaniami przy okazji uchwalania 
budżetu, to właśnie wówczas powinniśmy zgłaszać propozycję i wprowadzać te zadania, albo 
próbować to ustalać na poziomie operacyjnym. Bądźmy też realistami i powiedzmy szczerze, 
nie tylko na tej sali, ale także do krakowian, którzy nas słuchają, że my tego problemu, tą 
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uchwałą nie rozwiążemy. Jutro ul. Kocmyrzowska nie zostanie wykonana i trzeba brać pod 
uwagę także możliwości realizacyjne. Ja bardzo bym chciał, bo jeżdżę ul. Kocmyrzowską 
codziennie, codziennie stoję w korkach i codziennie przekraczając granicę Krakowa, 
wjeżdżając do Prus,  mam ten sam problem, bo jakbym wjeżdżał do lepszego świata jadąc 
w tamtą stronę, albo Bangladesz, jadąc od tamtej strony. Ale prawda jest też taka, że 
uchwałami kierunkowymi do Prezydenta  problemów w Krakowie nie rozwiążemy, ale 
rozwiążemy naszą determinacją uchwalając budżet. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Porębski. 

Radny – p. E. Porębski 

Szanowny Panie Radny, ja tylko chciałem przypomnieć, że składałem nie tylko interpelacje 
w tym temacie, ale poprawki do budżetu na 2015 r., które również zostały odrzucone przez 
Państwa. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Czy ktoś chce jeszcze zabrać głos? Jeżeli nie to Panie Dyrektorze zapraszam. 

ZIKiT, Zastępca Dyrektora ds. Ekonomicznych – p. Marcin Korusiewicz  

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! Również do tego druku chciałem 
przedstawić uwagi i negatywnie ze względu na terminy realizacji proponowane przez Pana 
Prezydenta wydłużony czas o 1 rok, i prośba czy jest możliwość zmiany ewentualnie 
w uchwale kierunkowej, ponieważ przy projekcie budżetu, który będzie składany do 
15 listopada, będzie to uwzględnione a nie, rozumiem, odrębną uchwałą przygotowaną jak 
tutaj w uchwale kierunkowej do 30 września. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Termin poprawek minął – to jest druk jednoczytaniowy. 

Radny – p. E. Porębski 

Wydaje mi się Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, że to co powiedziała Pani Radna 
Teodozja Maliszewska to my ustalamy jako Rada, natomiast tu Pan Dyrektor ma słuszną rację 
i myślę, że Pan Prezydent sobie sam ustali termin o którym w tej chwili jest mowa, także my 
nie musimy tutaj autopoprawki robić, zresztą termin na autopoprawkę minął. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Ja sądzę, że to nie koliduje. Wiadoma sprawa, że będzie tu można przede 
wszystkim faktycznie dokonać tu pewnych posunięć, zgodnych z możliwościami 
i przewidywanymi terminami. Oby w budżecie to się znalazło i to jest chyba najistotniejsza 
kwestia. 

Radny – p. T. Urynowicz 
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Szanowny Panie Przewodniczący! Jestem autorem, tak jak większość osób na tej sali, 
niezliczonej liczby interpelacji. Byłem również współredaktorem wielu uchwał, w tym 
uchwał kierunkowych Rady Miasta Krakowa. Chciałbym się wnioskodawcy zapytać, jakiego 
typu konsekwencje przewiduje za niezrealizowanie uchwał kierunkowych? Tej i także wielu 
innych, które na dzisiejszej Sesji zostały złożone. Pytam nie bez powodu, bo chciałbym, aby 
ta Rada Miasta Krakowa była Radą skuteczną, za której uchwałami idą konkretne działania. 
Z całym szacunkiem, ale populizm, demagogia, albo pijar jest bardzo ważnym elementem 
naszej działalności, mówię to jakby bez wstydu także, ale przede wszystkim powinniśmy się 
wykazywać zrealizowanymi działaniami, tum co nam się udało. Nie jest wielką sztuką 
przygotowanie projektu uchwały zobowiązującej Prezydenta do jeszcze ciekawszych wyzwań 
i jeszcze ważniejszych zadań inwestycyjnych, ale nie miejmy szanowni Państwo żadnych 
wątpliwości, że aby takie rzeczy zrealizować, trzeba stać na gruncie i prawa, ale i faktów. 
Trzeba widzieć jak ta inwestycja jest przygotowana, na jakim etapie jest realizowana i kiedy 
będzie zrealizowana, bez względu na to co my sobie w uchwale kierunkowej wpiszemy. 
Chciałbym wychodzić i przychodzić na posiedzenie Rady Miasta Krakowa z przekonaniem, 
że tutaj tworzone są fakty a nie mity. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Taki ładny był już klimat, ale sądzę, że każdy głos jest cenny, każdemu z nas 
chodzi o zrealizowanie pewnych planów. Mamy jeszcze w tej sprawie pytania? Jeżeli nie to 
zamykam dyskusje i zgodnie z odpowiednim paragrafem oznacza to zakończenie czytania 
projektu. Głosowanie w bloku głosowań. Przybył Pan Radny Lasota, wiem, że ma ochotę 
trochę popracować. Zapraszam serdecznie. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

A ta ochota wynikająca jest z tego, że to jest prawdziwa przyjemność i zaszczyt móc 
prowadzić te obrady. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin 
zgłaszania autopoprawek a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie 
dyskusji nad projektem. Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu 
obrady. 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 
KRAKOWA W ZAKRESIE WYKONANIA SYGNALIZACJI ŚWIETLNEJ ORAZ 
REMONT DROGI W TUNELU ŁĄCZĄCEGO OS. RUSZCZA Z OS. WADÓW 
W KRAKOWIE 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 442 – referuje Edward Porębski. W trybie statutowym nie 
zgłoszono poprawek, rozpoczynam dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos w tym punkcie? Pan Radny Porębski, bardzo proszę. 

Radny – p. E. Porębski 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Proszę pozwolić, że przedstawię króciutko ten druk. 
Wykonanie sygnalizacji świetlnej oraz remont drogi w tunelu łączącego os. Ruszcza z 



XXIII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 
9 września 2015 r. 

 

33 
 

os. Wadów w Krakowie ma na celu przywrócenie kursowania autobusów miejskich 
przedsiębiorstwa komunikacji przez tunel. Autobus nie może tam kursować, odkąd powódź 
w 2010 r. zniszczyła drogę i sygnalizację. O przywrócenie kursowania autobusu przez tunel 
bardzo zabiegają mieszkańcy osiedli. Drodzy Państwo, wielokrotnie byłem na spotkaniu 
z mieszkańcami, szczególnie Ruszcza i Wadów, byłem i w szkołach również na zaproszenie 
rodziców. Jest to problem bardzo duży, ponieważ proszę sobie policzyć, w 2010 r. była 
powódź, mamy prawie 5 lat, że tak powiem i autobus w cywilizacyjnym świecie nie jeździ. 
Dzieci do szkoły nie mogą dojeżdżać, no bo jak dojadą, jeżeli w tunelu jak wjeżdżają 
samochody osobowe, no to jeden na drugiego patrzy czy światłami ktoś jedzie z stamtąd, czy 
mu miga, czy jest ktokolwiek w tunelu, czy nie ma. Wydaje mi się – ja się zwracałem już do 
ZIKiT-u wcześniej z tą sprawą, z tym, że to są dość duże środki na wydanie w tym momencie 
i wydaje mi się, że to tylko Pan Prezydent będzie uprzejmy w tym temacie coś zaradzić, 
przeznaczyć jakieś środki na ten tel. Tam nowe osiedla powstają w Ruszczy, przy 
ul. Jeziorko, no najwyższy czas chyba, żeby ta komunikacja miejska... Tu się staramy, żeby 
w centrum miasta były i tramwaje przyzwoite, i autobusy, natomiast wydaje mi się, że ci 
mieszkańcy, szczególnie starsi i dzieci, są odcięci jakby od reszty świata, dlatego bardzo 
proszę o poparcie tego druku. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Kto z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Zgodnie z odpowiednim 
paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie 
statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosowanie w bloku 
głosowań. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu, czyli do uchwały wg druku nr 443. 
Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania autopoprawek a termin 
zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad projektem. Proszę 
o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 
KRAKOWA W ZAKRESIE WSPARCIA INWESTYCJI WYKONANIA ZJAZDU Z 
UL. OPOLSKIEJ NA TEREN KRAKOWSKIEGO SZPITALA 
SPECJALISTYCZNEGO IM. JANA PAWŁA II 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 443. Do projektu doręczono 9 września, czyli dzisiaj, 
autopoprawkę. Rozpoczynam dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny – p. E. Porębski 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Jak słusznie Pan Przewodniczący zauważył, 
autopoprawka dot. zmiany terminu, ponieważ została pomyłka wpisana. Było do 
dn. 31 sierpnia – ten termin minął, jest zapis w poprawce, że do 30 września 2015 r. 
Inwestycja umożliwia szybkie połączenie z ul. Opolskiej z dojazdem do Zintegrowanego 
Centrum Specjalistycznej Medycyny Ratunkowej. Pragnę tylko nadmienić, że obecnie szpital 
dysponuje trzema wjazdami, dwoma usytuowanymi od ul. Generała Fieldorfa Nila i jeden od 
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ul. Prądnickiej. Wciąż te ulice się blokują wzajemnie i sprawa dojazdu do szpitala z części 
północnej Krakowa, tzn. od ul. Opolskiej jest problemem. Sami sobie Państwo zdajecie 
sprawę jakie korki są na ul. Prądnickiej, ul. Fieldorfa Nila. W związku z tym, wydaje mi się, 
że jest super pilną sprawą wykonanie zjazdu od ul. Opolskiej. Z informacji które posiadam – 
myślę, że to Pan Dyrektor będzie uprzejmy przedstawić – prawdopodobnie jest to możliwe do 
ujęcia w planie i będzie realizowane, tylko wnioskodawcą zależy na tym, żeby ta sprawa była 
w miarę przyspieszona, co prawda nie wszyscy się pewnie źle czujemy sercowo, ale lepiej, 
żeby ten wjazd był tam taki jak zachodzi konieczność, żeby w razie ratowania życia lub 
zdrowia nie zagrażało, tylko że przez wjazd nie możemy dojechać. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Jeśli nie to pozwólcie Państwo, 
tylko techniczna sprawa. (…) Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, 
która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych 
poprawek ani autopoprawek. Głosowanie w bloku głosowań. 

Druk nr 451. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania 
autopoprawek a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad 
projektem. Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

UTWORZENIE OBWODÓW GŁOSOWANIA W SZPITALACH, ZAKŁADACH 
POMOCY SPOŁECZNEJ, ZAKŁADACH KARNYCH, ARESZTACH ŚLEDCZYCH  
ORAZ DOMACH STUDENCKICH NA TERENIE MIASTA KRAKOWA 
W WYBORACH DO SEJMU RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ I DO SENATU 
RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ ZARZĄDZONYCH NA 25 PAŹDZIERNIKA 2015 
R. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 451. Do projektu uchwały została zgłoszona 
jedna autopoprawka. Referuje Piotr Bukowski. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Organizacji i Nadzoru – p. P. Bukowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! Jak Pastwo wiecie przed nami kolejna 
akcja wyborcza w tym roku, czyli zarządzone wybory parlamentarne, czyli do Sejmu i Senatu  
Rzeczypospolitej Polskiej przez Prezydenta RP na dzień 25 października. Jak Państwo wiecie 
już z poprzednich lat, podział miasta na stałe obwody do głosowania jest co do zasady stały, 
także tą sprawę niejako mamy załatwiona. Każdorazowo jednak Prezydent Miasta Krakowa 
jest zobowiązany do utworzenia tzw. obwodów odrębnych, czyli obwodów głosowania 
tworzonych w szpitalach,  zakładach pomocy społecznej, zakładach karnych, aresztach 
śledczych  oraz domach studenckich, także każdorazowo występujemy do kierujących tego 
rodzaju podmiotami, instytucjami z zapytaniem czy spełnione są w tych podmiotach 
kodeksowe warunki, czyli przewidywane przebywanie co najmniej 15 osób deklarujących 
chęć głosowania w zbliżających się wyborach. Po takiej informacji potwierdzającej ten stan, 
jest tworzony wykaz, który macie Państwo w załączniku do tego projektu uchwały. 
Dodatkowo jeszcze została złożona autopoprawka Pana Prezydenta, gdzie możecie przeczytać 
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w jej uzasadnieniu, rzecz dot. Szpitala Rydygiera, czyli dużego szpitala miejskiego, w którym 
zgrupowana jest bardzo duża ilość łóżek. Ten podział tego obwodu na dwa odrębne związane 
jest z tym, że pojawiały się już od kilku akcji wyborczych wątpliwości, sugestie i też skargi 
pacjentów, że z uwagi na rozbudowane instytucje, urna pomocnicza czy pojedyncza urna 
zorganizowana w takiej placówce jest niewystarczająca biorąc pod uwagę odległości, no 
i jakby sposób, organizacje głosowania. Stąd też Państwa Komisja Wyborcza przeanalizowała 
tą sytuację i zezwoliła na dzieleni obwodu, czyli dzielenie szpitala np. na dwie części lub 
nawet na trzy, jak mamy do czynienia w sytuacji Szpitala Uniwersyteckiego na ul. Kopernika 
i jak Państwo wiecie, każda wtedy z komisji może utworzyć urnę pomocniczą, jedną lub dwie 
i w ten sposób dotrzeć rzeczywiście bez problemu pacjentów, którzy są unieruchomieni  
w łóżkach szpitalnych, także ta autopoprawka precyzuje ten podział Szpitala Rydygiera na 
dwa obwody. Bardzo proszę o podjęcie uchwały w tej sprawie. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Zgodnie z odpowiednim 
paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie 
statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. Głosowanie w bloku 
głosowań. 

Druk 454. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania autopoprawek 
a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad projektem. 
Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

ZMIANY W SKŁADZIE KOMISJI KULTURY I OCHRONY ZABYTKÓW RADY 
MIASTA KRAKOWA 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 454. Bardzo proszę Panią Martę Patenę i Panią Grażynę 
Fijałkowską o zreferowanie projektu. 

Radna – p. M. Patena 

Szanowni Państwo Radni, informowałam o powodach, a mianowicie nowe obowiązki 
zawodowe wynikłe z nowej organizacji roku szkolnego 2015/2016 nie pozwolą mi 
uczestniczyć w Komisji Kultury i Ochrony Zabytków Rady Miasta Krakowa, i dlatego bardzo 
proszę Państwa o poparcie tej uchwały. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Czy Pani Radna Grażyna Fijałkowska także chciałaby w tej sprawie? Nie widzę 
Pani Radnej, ale rozumiem, że... Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 
zabrać głos? Nie widzę. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która 
oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych 
poprawek ani autopoprawek. Głosowanie w bloku głosowań. 

Przechodzimy do uchwały wg druku nr 448. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu 
minął termin zgłaszania autopoprawek a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 
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zakończenie dyskusji nad projektem. Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu 
prowadzącemu obrady. 

ZMIANA UCHWAŁY NR VI/70/15 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA 28 
STYCZNIA 2015 R. W SPRAWIE BUDŻETU MIASTA KRAKOWA NA ROK 2015 
ORAZ W SPRAWIE ZMIAN W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2015 
(DOT. ZWIĘKSZENIA PLANU DOCHODÓW I WYDATKÓW W DZIAŁACH: 710, 
801, 852 I 921) 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 448 – referuje Małgorzata Okarmus. 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Projekt uchwały zawiera zwiększenie planu 
dochodów i wydatków o łączną kwotę 933 248 zł. Jest to związane z otrzymaniem dotacji 
z Narodowego Funduszu Rewaloryzacji Zabytków Krakowa – 75 910 zł., otrzymaniem 
środków unijnych na realizację programu „Erasmus” – 220 588 zł., otrzymaniem środków na 
realizację projektu unijnego „Modernizacja sieci kształcenia zawodowego poprzez 
doposażenie i unowocześnienie bazy dydaktycznej Centrum Kształcenia Praktycznego 
w Krakowie” - 109 750 zł., w związku z otrzymaną dotacją przez Społeczny Komitet 
Odnowy Zabytków Krakowa dla DPS im. Herclów – 27 tys. zł. oraz w związku z zawartym 
porozumieniem z województwem Małopolskim o udzieleniu pomocy finansowej 
z przeznaczeniem na działalność Krakowskiego Biura Festiwalowego, tj. kwota 500 tys. zł. 
Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 
Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie 
czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. 
Głosowanie w bloku głosowań. 

Proszę Państwa, przechodzimy do projektów uchwał w trybie II czytań. Pierwszy punkt 
w tym bloku to druk nr 449: 

ZMIANY W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2015 (DOT. 
ZWIĘKSZENIA PLANU DOCHODÓW I WYDATKÓW ORAZ ZMIAN W PLANIE 
WYDATKÓW W DZIAŁACH: 600, 700, 710, 750, 801, 851, 852, 853, 854, 900, 921 
I 926) 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 449 – referuje Małgorzata Okarmus. 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Projekt uchwały zawiera zwiększenie planu 
dochodów i wydatków o kwotę 2 242 944 zł. Jest to związane ze zwiększoną ilością 
wydawania druków komunikacyjnych, wpływami z tytułów opłat za wyżywienie w stołówce 
szkolnej, zawarciem umów kompensacyjnych i sponsorskich, wpłatą przez towarzystwo 
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ubezpieczeń odszkodowania, decyzją Ministra Infrastruktury i Rozwoju oraz starosty 
krakowskiego o wypłacie odszkodowań za działki przejęte pod inwestycje drogowe, oraz 
wpłatą corocznej opłaty za korzystaniem zezwoleń na obrót napojami alkoholowymi. Kolejne 
zmiany związane są z przeniesieniem środków z planów wydatków bieżących na 
inwestycyjne – 65 tys. zł. – jest to na zadanie inwestycyjne „System informatyczny UMK”. 
Kolejne zmiany to przeniesienie w ramach wydatków bieżących w kwocie 44 470 zł. - jest to 
w ramach środków zaplanowanych na zadania z zakresu pomocy społecznej, realizacja zadań 
wspierających krakowskie rodziny, z przeznaczeniem na uruchomienie działalności Klubów 
Rodziców przy instytucjach kultury. Kolejne zmiany dot. przeniesienia między działami 
w ramach planu wydatków bieżących inwestycyjnych – 44 400 zł. – są to środki zaplanowane 
na zadania dzielni, zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały. Pozostałe zmiany dot. 
zmian w planie dochodów rachunków dochodów jednostek budżetowych, jest to zgodnie 
z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Opinia Komisji Budżetowej jest pozytywną opinią. Czy przedstawiciel Komisji 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 
zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam, iż Rada odbyła I czytanie. Zgodnie z par. 36 
ust. 6 statutu Miasta Krakowa określam termin wprowadzenia autopoprawek na 15 września, 
godz. 15.00, ostateczny termin wprowadzenia poprawek na 17 września, godz. 15.00. 

Przechodzimy do druku nr 450: 

ZMIANA UCHWAŁY NR LXX/1013/13 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA 27 
MARCA 2013 R. W SPRAWIE WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ 
MIASTA KRAKOWA (Z PÓŹN. ZM.) 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 450 – referuje Alina Kwaśniak. 

Dyrektor Biura Skarbnika – p. A. Kwaśniak 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej jest 
spełnieniem wymogu art. 231 Ustawy o finansach publicznych, mianowicie następują zmiany 
w kwotach na przedsięwzięciach wieloletnich. Zmiany na tych przedsięwzięciach 
wieloletnich, które są w załączniku nr 2, są przedstawione w formie: plan wydatków przed 
zmianą, zmiana i plan wydatków po zmianach. Są one wewnętrznie zbilansowane, tzn. że 
albo zwiększenia wydatków wynikają z tego, iż na innych przedsięwzięciach można 
przewidzieć zmniejszenia wydatków w latach przyszłych, tj. poprzez przetargi, analizy co do 
całości kosztów. Jeśli chodzi o przedsięwzięcia w ramach wydatków bieżących, związanych 
ze środkami unijnymi to zmiany następują na 6 przedsięwzięciach wieloletnich. 
(...) W przypadku przedsięwzięć majątkowych, czyli inwestycji, jeżeli chodzi o te, które są 
współfinansowane ze środków unijnych to zmiany dot. 3 przedsięwzięć. W przypadku 
pozostałych, czyli finansowanych ze środków miasta dot. zmian na 15 przedsięwzięciach, 
w tym wprowadzone są trzy nowe przedsięwzięcia, w ramach obowiązujących limitów 
wydatków bieżących. W przypadku wydatków majątkowych zmiana dot. 29 przedsięwzięć 
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inwestycyjnych w układzie wieloletnim, przy czym wprowadzanych jest 5 nowych 
przedsięwzięć. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Czy przedstawiciel 
Komisji chciałby zabrać głos? Przedstawiciel Prezydenta? Nie widzę. Otwieram dyskusję. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam, iż Rada odbyła 
I czytanie. Ponieważ jest prośba wnioskodawcy o wyznaczenie terminu autopoprawek na 
18 września, zatem zgodnie z par. 36 ust. 6 statutu Miasta Krakowa określam termin 
wprowadzenia autopoprawek na 18 września, godz. 15.00, ostateczny termin wprowadzenia 
poprawek także na 21 września, godz. 15.00, czyli w poniedziałek. 

Kolejny punkt: 

ZMIANA UCHWAŁY NR XXI/231/11 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA 6 LIPCA 
2011 R. W SPRAWIE USTALENIA CEN I OPŁAT ZA USŁUGI PRZEWOZOWE, 
UPRAWNIEŃ DO PRZEJAZDÓW ULGOWYCH ORAZ PRZEPISÓW 
TARYFOWYCH W KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ REALIZOWANEJ NA 
OBSZARZE GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW ORAZ GMIN SĄSIADUJĄCYCH, 
KTÓRE PRZYSTĄPIŁY DO POROZUMIENIA W CELU WSPÓLNEJ REALIZACJI 
PUBLICZNEGO TRANSPORTU ZBIOROWEGO (Z PÓŹN. ZM.) 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk nr 452 – referuje Marcin Korusiewicz, bardzo 
proszę. 

Przedstawiciel ZIKiT-u w Krakowie – p. H. Kamski 

W zastępstwie Marcina Korusiewicza, Henryk Kamski. Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado! Przedmiotowy projekt uchwały wg druku 452 został wniesiony w związku z prośbą 
Kolei Małopolskich. Formalnie polega on tylko na dodaniu po słowach: uprawnia do 
przejazdów pociągami Kolei Małopolskich słów: „na odcinkach określonych w przepisach 
Kolei Małopolskich”. Aktualnie bilet 70-minutowy wspólny obowiązuje, udział miasta w tym 
bilecie obowiązuje 2,70 zł., i taki sam udział mają Koleje Małopolskie. Całkowita cena tego 
biletu wynosi 5,40 zł. Od 15 września Koleje Małopolskie mają uruchomić przewozy na 
odcinku Kraków Główny – Port Lotniczy. Koleje Małopolskie za akceptacją Marszałka 
wprowadziły na przejazd pomiędzy Krakowem Głównym a Portem Lotniczym taryfę 
specjalną i aktualnie, jeżeli w dn. dzisiejszym bilet Kolei Małopolskich np. na przejazd do 
Wieliczki kosztuje 3 zł. to do Portu Lotniczego ma kosztować 8 zł. W tej sytuacji Koleje 
Małopolskie proszą o danie im możliwości określenia obszaru obowiązywania biletu 
70 minutowego. Proponują, aby ten bilet obowiązywał do Olszanicy, gdyż inaczej jakby nie 
pokrywa ich kosztów na przejazdy po Portu Lotniczego, stąd jest ta propozycja wprowadzenia  
takiej zmiany. Oczywiście Koleje Małopolskie po wstępnych rozmowach jakby deklarują 
chęć wprowadzenia biletu wspólnego, który uprawniałby do przejazdu do Portu Lotniczego, 
ale w cenie wyższej, udział w takim bilecie powinien się kształtować na poziomie 6 zł. 
Ewentualnie w przyszłości, po podpisaniu umowy i doprecyzowaniu warunków takiego 
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biletu, moglibyśmy wnosić o wprowadzenie takiego biletu do uchwały taryfowej a w chwili 
aktualnej, jeżeli chodzi o udział miasta w tym bilecie to nie ma żadnych zmian, więc ta 
poprawka nie ma wpływu na dochody i wydatki budżetu. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Pan Radny, 
Grzegorz Stawowy. 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący, Panie Dyrektorze, Szanowni Państwo! Po pierwsze, dwa słowa 
wstępu. To jest jeden z tych momentów, który jest okazja wykorzystać stworzony nowy 
instrument do tego, żeby był to element polityki komunikacyjnej Miasta Krakowa, dlatego że 
jak wiemy doskonale do Krakowa wjeżdża od 160 – 200 tys. samochodów dziennie na 
rejestracjach innych niż KR, bo tych na rejestracjach KR nikt nie liczy. Wystarczy się 
przejechać dookoła Krakowa, ile ludzi cały czas zameldowanych w Krakowie a ma domy pod 
Krakowem, więc pewnie jest to ok. 250 tys. samochodów dziennie – masę wjeżdża z terenów 
Wieliczki, masę wjeżdża z terenów Zabierzowa. Wydaje mi się, że należy wykorzystać 
Marszałkowską Koleje Aglomeracyjną do tego, żeby usprawnić ruch nie tylko na linii 
Wieliczka – Balice, ale również te gminy podkrakowskie Kraków – Śródmieście i w ogóle 
Miasto Kraków, jako element dojazdu do pracy czy szkół, ale to jest jakby pierwsze zadanie. 
Drugie zadanie, które moim zdaniem się rysuje, które musimy wykorzystać i to jest bardziej 
szansa niż zadnie, tj. wykorzystanie kolei do komunikacji wewnątrz miasta, znaczy 
namówienie np. skarżących się permanentnie na zakorkowaną ul. Wrocławską mieszkańców 
północnej Krowodrzy i Azorów, czy mieszkańców Bieżanowa, którzy jadą pół godziny do 
Centrum, na to, żeby się przesiedli na pociąg, dzięki któremu za 10-20 minut będą w Centrum 
Krakowa, czy np. przejadą z Łobzowa do Płaszowa. To spowoduje, że część osób zrezygnuje 
z komunikacji samochodowej, no a w kontekście powietrza, jakby powinien to być jeden 
z celów, który powinniśmy starać się osiągnąć. W związku z powyższym ja mam do Pana trzy 
takie sprawy. Po pierwsze, dlaczego jest specjalna taryfa zaproponowana i ja rozumiem, że 
ZIKiT to przyjął na połączenie Dworzec Główny – Balice. Balice są w strefie aglomeracyjnej, 
tam jeżdżą autobusy aglomeracyjne, zresztą Balice są częścią gminy Zabierzów, która jest 
w aglomeracji krakowskiej i ma porozumienie o komunikacji Miasta Krakowa z gminami 
ościennymi, więc to jest jakby wbrew temu porozumieniu, które gmina zawarła. Po drugie, 
dlaczego bilet obszarowy miejski ma być do Olszanicy, skoro on dot. strefy I i strefy II, czyli 
strefy podmiejskiej – to jest zaprzeczenie tego co jest dzisiaj obowiązującym elementem. 
I trzecia sprawa, jakie będą konsekwencje, np. złożonej poprawki, który wprowadzi bilet 
20 minutowy, jako również obejmujący kolej? My mamy w Krakowie bilet 20-minutowy, 
który jest na MPK i wydaje mi się, że on by był idealnym uzupełnieniem, jako bilet 
obejmujący również kolej, nie wiem, może 20, 30-minutowy, w każdym razie krótszy niż 
70 minutowy, dlatego że dzisiaj taki bilet daje szanse zachęcenia części mieszkańców 
Krakowa do tego, żeby zamiast jechać samochodem do Centrum, przesiedli się na pociąg, 
szczególnie tych, którzy mieszkają w okolicy dzisiaj istniejących dworców osobowych, albo 
tych które mają być budowane. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Radny Jakub Kosek. 

Radny – p. J. Kosek 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Wydaje mi się, że bezsprzecznie powinniśmy, 
zanim podejmiemy tego typu uchwałę, podjąć rozmowy z Koleją Małopolską na temat 
takiego biletu, który właśnie umożliwiałby podróżowanie, tak jak Pan Grzegorz mówił, z zza 
Krakowa oraz częściowo na terenie Krakowa tak, aby ktoś nie musiał płacić dwóch biletów, 
przy czym bezwzględnie powinno to obejmować również trasę do Balic. Jeśli Pan Dyrektor 
powiedział, że ten udział biletu wspólnego, którego jest możliwość dopuszczenia to tutaj ma 
być 6 zł. to rozumiem, że moglibyśmy mieć udział 4 zł. i taki bilet mógłby kosztować 
np. 10 zł. i byłby np. biletem 100-minutowym. Coś takiego można chyba zrobić i takie 
rozmowy powinniśmy podjąć zanim podejmiemy tego typu zmiany, bo wydaje się, że zmiana 
rzeczywiście jest tylko kosmetyczna, niewiele ze sobą pociąga, ale moim zdaniem zupełnie 
zmienia postawę negocjacyjną, oraz zmienia również jakby oddźwięk dla społeczeństwa. 
Pokazujemy, że chcemy jednak o to zawalczyć, dopiero jak zawalczymy to podejmujemy 
takie decyzje a nie wcześniej podejmujemy decyzję, a potem może będziemy się starać 
o wspólny bilet, bo to chyba powinno być właśnie na odwrót. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Panią Radną Małgorzatę Popławską. 

Radna – p. M. Popławska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Ja będę mówić z własnego doświadczenia, ponieważ 
codziennie dojeżdżam do Zabierzowa koleją i codziennie wracam, więc mam sporo do 
powiedzenia z własnego doświadczenia. Po pierwsze, problem jaki istnieje jest taki, że 
Panowie Radni wspomnieli o Kolejach Małopolskich, ale pamiętajmy, że zanim powstały to 
wszystkie przejazdy tutaj były obsługiwane przez Przewozy Regionalne, których 
właścicielami są samorządy. Obecnie mamy taką sytuację, że Przewozy Regionalne obsługują 
połączenia od Krakowa np. do Zabierzowa, na tej trasie jeździ masa ludzi, znaczy jeździ ich 
oraz mniej, ponieważ połączeń jest mało, opóźnienia są ogromne, bo nikt w Przewozy 
Regionalne nie chce inwestować, skupiliśmy się na Kolejach Małopolskich, które jeżdżą na 
bardziej prestiżowej trasie, czyli do Wieliczki. Mamy teraz taką sytuację, że jeżeli ktoś 
mieszka np. na Bierzanowie i chce dojechać do Zabierzowa to musi kupić dwa bilety, 
ponieważ nie ma jednego biletu aglomeracyjnego na Przewozy Regionalne i połączenia Kolei 
Małopolskich, sama się o to ostatnio pytałam i nie ma takiej możliwości. Tak więc, jeżeli 
mamy wspierać transport w Krakowie to nie zmuszajmy ludzi, aby kupowali tony biletów, 
żeby stali w kolejkach do kas, zapraszam naprawdę na Dworzec Główny po remoncie, tam się 
około 30-40 minut czeka na kupienie biletu, bo automaty różnie działają. Więc jeżeli chcemy 
kogoś zachęcać do przesiedzenia się na transport publiczny, czyli właśnie np. na pociąg to 
budujemy nową staję w Bronowicach, której miasto partycypuje i na tej stacji będą się 
dosiadać kolejni ludzie, którzy np. jeżdżą do pracy do Zabierzowa, albo jeżdżą z pracy 
z Mydlnik, Mydlnik-Wapiennika, którzy jeżdżą do pracy do Krakowa z gmin ościennych. 
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Ci ludzie mogą dojechać tylko do Dworca Głównego i potem będą musieli się przesiadać albo 
w  Koleje Małopolskie, albo w cokolwiek innego. Ja akurat cenię sobie transport publiczny, 
bo uważam, że należy go popierać, ale w zasadzie rzecz biorąc to jestem naiwna, bo 
powinnam jeździć samochodem – jest to zdecydowanie szybsze, wygodniejsze, nie trzeba 
godzinę stać  zimie na przystanku, nie trzeba martwić się o bilety, nie trzeba kupować kilku 
biletów na pociąg, na tramwaj i na drugi pociąć, jeśli chcę dojechać dalej niż Dworzec 
Główny. Jestem w komfortowej sytuacji, że akurat wsiadam na Dworcu Głównym, ale moi 
koledzy nie są w takiej sytuacji. Ja bardzo popieram głos Pana Radnego Stawowego, żebyśmy 
może zanim coś uchwalimy to podjęli rzetelną dyskusję, bo to jest okazja do usprawnienia 
transportu publicznego w mieście, bo kolej w wielu miastach jest wykorzystywana, np. 
w Chicago, gdzie miałam okazję być, tam mówi się o metrze, ale duża część ludzi 
dojeżdża koleją, nawet z najdalszych zakątków – to bardzo usprawnia, jest szybsze, natomiast 
połączenia muszą być. Musi być jeden bilet na cały Kraków, bo nie widzę powodu, aby 
Kraków dzielić na Koleje Małopolskie i Przewozy Regionalne, bo mieszkańca to nie 
interesuje do kogo należy przewoźnik i musimy przede wszystkim zadbać, żeby te połączenia 
były zintegrowane. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Chęć zabrania głosu sygnalizował Pan Józef Pilch, proszę bardzo. 

Radny – p. J. Pilch 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Absolutnie bywa, że się nie zgadzamy z Panem 
Grzegorzem, ale w tym wypadku absolutnie się zgadzam. Pierw powinniśmy 
przedyskutować, pierw powinniśmy zaapelować do Sejmiku województwa Małopolskiego, 
aby wspólnie utworzyć jeden bilet aglomeracyjny, który spowoduje to, że będziemy jednym 
biletem dojeżdżać i jeździć komunikacją miejską, i komunikacją kolejową, bo to nie tylko 
Mydlniki, ale i Balice, Wieliczka – to są te wszystkie rzeczy, które musimy połączyć. 
Przecież 10 mln turystów powoduje to, że zobowiązuje nas do czegoś, przede wszystkim do 
tego, że musimy im usprawniać tą komunikację. A co będzie łatwe? Właśnie ten bilet 
aglomeracyjny, który pozwoli nam przejechać cały Kraków i czy to na Balice, czy do 
Mydlnik, czy do Wieliczki. Uważam, że najpierw podyskutujmy, zaapelujmy, zróbmy 
wspólną uchwałę i Sejmiku i Rady Miasta Krakowa, podporządkujmy to i wtedy będzie to 
miało ręce i nogi. Dzisiaj regulując ceny, możemy regulować również nie wiem co... 
Wyregulujmy czy pociąg się będzie spóźniał, czy tramwaj będzie na czas przyjeżdżał – to 
regulujmy a bilety przygotujmy rzetelnie i weźmy to zróbmy razem z Sejmikiem 
województwa Małopolskiego. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Radny Grzegorz Stawowy. 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący, Szanowni Pastwo! Ja tylko w woli ścisłości, bo to co mówiła 
Małgosia Popławska to ten przykład Zabierzowa to jest PKP Przewozy Regionalne, ja o tym 
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nie chcę dyskutować, bo to w ogóle dawno powinno być sprywatyzowane. PKP Przewozy 
Regionalne są dotowane przez samorząd województwa, ale jest powołana nowa spółka, to 
nawet jest w uchwale, w skrócie KMŁ, czyli Koleje Małopolskie, które są już własnością 
województwa i ten bilet dot. tej Kolei Małopolskiej. Natomiast on jest o tyle ważny co oboje 
mówiliście po mnie, bo jak wiemy doskonale ta linia jest pierwsza, tak? Później ma być linia 
Tarnów – Kraków, Kraków – Trzebinia, czyli idąca m.in. tymi torami przez środek 
Zabierzowa a później w układzie Skawina – Słomniki, czy tam Miechów. To co ustalimy, te 
bilety, to one później będą wchodziły w kolejne połączenia – to jest szalenie ważne z punktu 
widzenia ograniczenia wjazdu tych ludzi do Krakowa do pracy, tak? Ja wiem, że kilkaset 
tysięcy osób wjeżdża tutaj codziennie do pracy i to jest niebywała szansa, żeby w ciągu tych 
dwóch tygodni to jakoś częściowo rozwiązać. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Radny Jakub Kosek, bardzo proszę o zabranie głosu. 

Radny – p. J. Kosek 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja tylko chciałem uzupełnić tutaj to co Pan Radny 
Grzegorz Stawowy powiedział, bo tak naprawdę pewne niezrozumienie się wkradło. Zarząd 
Województwa Małopolskiego i województwo Małopolskie od poprzedniej kadencji już 
starają się rozwinąć Koleje Małopolskie. Kwestia tej uchwały to jest pokłosie ta uchwała tak 
naprawdę decyzji o nowych trasach, ale do Tarnowa i właśnie na Balice ma być uruchamiana 
te nowe połączenia, potem sukcesywnie kolejne, także o tym rozmawiajmy a nie 
o Przewozach Regionalnych, które są już jakby spółką skazaną na porażkę, ze względu na 
sposób zarządzania. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Kolejnym mówcą jest Pan Radny Wojciech Wojtowicz, bardzo proszę. 

Radny – p. W. Wojtowicz 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Dzisiaj mamy oto taki stan, że mamy dwa bilety 
w połączeniu Kraków – Wieliczka, jeden bilet kolejowy, który ustalają sobie samodzielnie 
Koleje Małopolskie i ten bilet kosztuje dzisiaj 3 zł. Trudno mi powiedzieć czy to jest pytanie 
do Pana Dyrektora, jeżeli wie oczywiście, jak bardzo jest obłożony ten pociąg, znaczy jaka 
jest sprzedaż tego biletu na tej trasie Kraków – Wieliczka, Wieliczka – Kraków. Czy Koleje 
Małopolskie wykorzystują, że tak powiem, w pełni ten skład, który tam jeździ i jaka jest 
częstotliwość poruszania się tej kolei na tej trasie. I mamy bilet też jakby wspólny pomiędzy 
Kolejami Małopolskimi a Gminą Miejską Kraków, czy MPK – to jest bilet za 5,40 zł. i tutaj 
jest podział po 2,70 zł., gdzie 2,70 wpływa do budżetu gminy i 2,70 do Kolei Małopolskich. 
15 września ma się otworzyć nowa trasa, która znowu będzie dzieliła jakby tą część na dwa 
bilety. Jeden bilet będzie znowu ustalany przez Koleje Małopolskie i tu jest propozycja, 
pytanie, że to ma kosztować 8 zł., 9 zł. nawet, tak? Ale to będzie ustalała... To ja poproszę 
potem o odpowiedź do mikrofonu, jaka jest propozycja tego biletu kolejowego, który chce 
ustalić same Koleje Małopolskie. No i potem jest drugi bilet, który by był w połączeniu 
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Gmina Koleje Małopolskie i tutaj była by jaka cena? Czyli po prostu, ile by chciał ustalić 
Marszałek, czy też Koleje Małopolskie a ile by proponowała Gmina? Więc znowu 
mielibyśmy dwa bilety, czyli jeden całkowicie przez koleje i drugi w połączeniu 
z komunikacją zbiorową. Ja oczywiście przychylam się do tych głosów, które mówią o tym, 
że mieszkańcy, aby się nie pogubili, powinien to być jakoś tak zrobiony bilet, który 
pozwalałby się poruszanie na terenie Krakowa na jednym bilecie. Myślę, że taka rzecz jest 
możliwa, tzn. można byłoby określić tą jedną stawkę, zarówno w tym połączeniu Kraków – 
Wieliczka, Kraków – Balice, gdzie gmina brałaby jedną określoną stawkę, czyli w tych 
biletach byłaby to stała kwota, ale tak jak mieszkaniec by kupował po prostu, znaczy 
mieszkaniec, turysta, ktokolwiek kto by się poruszał tymi Kolejami Małopolskimi 
i komunikacją zbiorową, miałby jeden bilet. Co zrobiłyby Koleje Małopolskie, to byłaby 
wtórna sprawa, my możemy tylko podpisać jakieś porozumienie, zasugerować to, aby to też 
był jeden bilet tak, aby ludzie, którzy poruszają się kolejami na odrębnym bilecie to też mieli 
jeden bilet. No i samo można by zastosować przy kolejnych połączeniach, czyli do Tarnowa, 
żeby znowu jak będzie to wspólny bilet, żeby znowu była jedna stawka, wtedy, kiedy 
poruszamy się na terenie Miasta Krakowa komunikacją zbiorową, tak żeby to było jakby 
wkomponowane w ten bilet na tych trasach, czyli mówiąc wprost, jeżeli ktoś kupi bilet 
Kraków – Balice to będzie się też mógł poruszać po całym Krakowie a jak ktoś kupi Kraków 
– Wieliczka to będzie się mógł poruszać i tak dalej, i tak dalej. W związku z tym, jestem 
przekonany, że taką rzecz można sprowadzić i to są pytania do Pana Dyrektora, czy taka rzecz 
była rozważana, jeżeli nie, no to myślę, że trzeba taką rzecz rozważyć i proszę o to, aby jak 
najmniej były skomplikowane te bilety dla mieszka ców i dla turystów, którzy będą się 
poruszali w granicach Krakowa. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Jeszcze Pan Radny Włodzimierz Pietrus, zapraszam. 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Ja mam takie pytanie bardzo konkretne: Kto 
zdecydował o tym, że w tym przejeździe nie ma odcinka Olszanica – Balice? Bo jak 
rozumiem były to negocjacje, strona Prezydenta, strona Marszałka, MPK, kto po prostu 
fizycznie zdecydował o tym, że nie ma tego odcinka w bilecie i ewentualnie kto tą decyzję 
może zmienić, bo my w tej chwili mamy projekt, który jest przygotowany przez zespół, który 
negocjował tą sytuację i w związku z tym, to powinno wrócić do źródła i tam powinna 
nastąpić zmiana, więc pytanie jest, czy Prezydent optował za tym, żeby to połączenie było 
w tym bilecie, ewentualnie kto powiedział, że nie zgadza się na to, no i krótko mówiąc kto 
jest winny tej decyzji. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie to zapraszam 
Pana Dyrektora. 

Przedstawiciel ZIKiT-u w Krakowie – p. H. Kamski  



XXIII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 
9 września 2015 r. 

 

44 
 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Ja także w pełni zgadzam się z tymi postulatami Pana 
Radnego Stawowego, że powinniśmy kształtować zachowania komunikacyjne w mieście 
i wykorzystywać kolej do dowozów z obszarów podmiejskich do miasta, ograniczając 
transport samochodowy, ale niestety, pozwolę sobie zwrócić uwagę, że wedle 
obowiązujących przepisów prawnych, a konkretnie ustawy o publicznym transporcie 
zbiorowym, to nie Miasto Kraków jest organizatorem przewozów kolejowych na trasie 
Kraków Główny – Port Lotniczy czy Kraków Główny – Wieliczka. Organizatorem w tym 
przypadku jest Marszałek a operatorem Koleje Małopolskie i kształtowanie taryf, pomimo tu 
naszych szczerych chęci i oczekiwań, może się ograniczać jedynie do granicy miasta i do 
środków transportu, które wykonują przewozy na podstawie umów zawartych przez 
organizatora, którym jest Gmina Miejska Kraków, jest integralnym działaniem Kolei 
Małopolskich i Marszałka kształtowanie taryfy w przewozach kolejowych. Przewijało się 
pytanie, dlaczego do Olszenicy. No, powiem wprost, że takie jest stanowisko Kolei 
Małopolskich zaakceptowane przez Marszałka Małopolskiego. Myśmy przekonywali koleje, 
że taka taryfa jest co najmniej śmieszna, że na  obszarze przewozów do Wieliczki mają inną 
taryfę, do Olszenicy inną a poza Olszanicą inną. Natomiast ich argumenty były takie, że PKP 
TLK, czyli właściciel linii kolejowej, tak drastycznie podniósł koszt korzystania z tej linii, że 
oni po prostu muszą wprowadzić taki bilet komercyjny za 8 zł. do Portu Lotniczego, żeby te 
przewozy w ogóle były dla nich opłacalne. Dwa razy przewijało się pytanie, dlaczego do 
Olszanicy. No mówię, takie stanowisko kolei i stanowisko miasta może polegać tylko na 
pewnym sugerowaniu, natomiast nie mamy wpływu na kształtowanie ich taryfy. Jeżeli chodzi 
o ten bilet wspólny 70-minutowy, to na obszarze miasta on obowiązuje we wszystkich 
pojazdach w I i w II strefie, ale w przewozach organizowanych przez miasto, czyli 
w przewozach autobusowych, natomiast my nie jesteśmy organizatorem, jako miasto, 
przewozów kolejowych. Propozycja biletów 20-minutowych na kolej. Powiem tak, najtańszy 
bilet kolejowy w Kolejach Małopolskich to jest 3 zł., a natomiast bilet 20-minutowy na 
komunikację miejską mamy w cenie 2,80 zł. Jeżeli byśmy mieli dojść do porozumienia 
z koleją, że on może być wspólny, no to udział kolei przekracza jakby cenę tego biletu w tej 
chwili, ale możemy takie rozmowy podjąć. Tutaj była sugestia, żeby tutaj ten bilet, który by 
upoważniał do przejazdu po Portu Lotniczego w cenie wyższej. Aktualnie koleje proponują 
w swojej cenie 8 zł. Jest akceptacja Kolei Małopolskich, że w takim bilecie wspólnym 
z Dworca Głównego do Portu Lotniczego, żeby ich udział kształtował się na poziomie 6 zł., 
udział miasta mógłby się kształtować na poziomie 3 zł. i docelowo taki bilet mógł kosztować 
9 zł. Możemy spróbować porozumieć się jeszcze  w trybie jakimś pilnym z koleją 
i spróbować może autopoprawką jeszcze do tego projektu uchwały wprowadzić taki bilet do 
Portu Lotniczego. Odnośnie Przewozów Regionalnych, o których Pani Radna tu mówiła to 
już całkowicie nie mamy żadnego wpływu. Przewozy Regionalne mają swoją centralę 
w Warszawie i tam jest zatwierdzona taryfa, tam jest zarząd tej spółki. Marszałek tylko 
zamawia pewne usługi i je finansuje, natomiast miasto z Przewozami Regionalnymi, no w tej 
chwili nie ma żadnej relacji. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 
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Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby w tej dyskusji zabrać głos? Jeśli nie to 
zamykam dyskusję. Zgodnie z par. 36 ust. 6 statutu Miasta Krakowa określam termin 
wprowadzenia autopoprawek na 15 września, godz. 15.00, ostateczny termin wprowadzenia 
poprawek na 17 września, godz. 15.00. 

Bardzo proszę o potwierdzenie kworum na sali. Mamy kworum, więc możemy przystąpić do 
procedowania, chodzi o to, żebyśmy mogli spokojnie procedować trzy nowe punkty. 

Jesteśmy przy druku nr 444-R, czyli projekcie rezolucji. W oparciu o par. 19 ust. 5, 
wnioskodawca wniósł o wycofanie tego punktu z porządku obrad, uzasadniając to 
koniecznością poprawienia treści dokumentów. Zgodnie ze statutem Miasta Krakowa 
i paragrafem ww. w uzasadnionych przypadkach Przewodniczący ma prawo postawić pod 
głosowanie, ponieważ do Przewodniczącego prowadzącego obrady ten wniosek wpłynął 
i taka decyzja została podjęta. Głos za , głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, zatem 
przystępujemy do głosowania: 

Kto z Państwa Radnych jest za wycofaniem druku 444-R? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
32 za, 
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. Punkt zostaje wycofany. 
 

I teraz mamy dwa wnioski o wprowadzenie do porządku obrad kolejnych punktów. 

Pierwszy wniosek Grupy Radnych, druk nr 457. Proszę o zreferowania Pana Wojtka 
Krzysztonka. 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Bardzo bym prosił o wprowadzenie tego druku 
w trybie pilnym, chodzi o zmiany w Komisji Infrastruktury. Ja występuję ze względu na 
sprawy zawodowe, natomiast Pani Grażyna Fijałkowska wstępuje, wchodzi w moje miejsce, 
w skład tej Komisji. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Głos za , głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Głosujemy: 

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem projektu uchwały wg druku nr 457? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
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35 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się.  Wniosek został przyjęty. Dziękuję. 
 

Kolejny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad wg druku nr 456. Proszę Pana Radnego 
Miszalskiego o przedstawienie wniosku. 

Radny – p. A. Miszalski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Mój wniosek jest podobny. Jest to wniosek 
o wprowadzenie w trybie pilnym projektu druku ws. zmiany w składzie Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta Krakowa. Chodzi o moją rezygnację z odwołaniem mnie z tej Komisji. Prośbę 
swą motywuje tym, że wypada ona w trakcie innych dwóch, których jestem również 
członkiem, czyli Planowania Przestrzennego i Infrastruktury. Bardzo proszę o pozytywne 
przegłosowanie tego. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Głos za , głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Głosujemy: 

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem projektu uchwały wg druku nr 456? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
35 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się.  Wniosek został przyjęty. Dziękuję. 
 

Przechodzimy do druku nr 455-R: 

REZOLUCJA W SPRAWIE BARDZO PILNEGO SPROSTOWANIA W PROJEKCIE 
USTAWY O REWITALIZACJI W CZĘŚCI DOTYCZĄCEJ ZMIANY USTAWY O 
PLANOWANIU PRZESTRZENNYM W ZAKRESIE PRZYWRÓCENIA 
DOTYCHCZASOWYCH ZAPISÓW ART. 10 PUNKT 2, PODPUNKT 8, 
OKREŚLAJĄCYCH KONIECZNOŚĆ SPORZĄDZANIA MIEJSCOWYCH 
PLANÓW DLA OBSZARÓW ROZMIESZCZENIA OBIEKTÓW HANDLOWYCH 
O POWIERZCHNI SPRZEDAŻY POWYŻEJ 400 m² 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 455-R – referuje Teodozja Maliszewska. 

Radna – p. T. Maliszewska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! W imieniu Grupy Radnych zwróciliśmy się do 
Państwa o poparcie rezolucji dot. ustawy rewitalizacyjnej. Cały problem polega na sklepach 
wielkopowierzchniowych, poza miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego. 
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Ustawa została uchwalona przez Sejm 25 lipca 2015 r., ona już została uchwalona – to jest już 
ustawa, poszła do Senatu i do Sejmu wróciła, w tej chwili jest na etapie potwierdzenia uwag, 
ewentualnie przegłosowania poprawek Senatu. Chcę z całą mocą podkreślić, że z Rządu do 
Sejmu wyszła w pełnym wymiarze ustawy o planowaniu przestrzennym, bo ustawa 
rewitalizacyjna zmienia kilka innych ustaw, m.in. musiała dostosować do swoich zapisów 
ustawę o planowaniu przestrzennym i tam zdarzyło się, że z tej poprawki ustawy 
o planowaniu przestrzennym wyleciał art.10 pkt 2, ppkt 8, który stwierdzał dotychczas, że 
sklepy wielkopowierzchniowe, powyżej 400m², mogły być w danych gminach budowane 
tylko tam, gdzie funkcjonuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Teraz po 
poprawce takiego zapisu nie ma. Nikomu z Państwa na tej sali nie będę tłumaczyła jaki to jest  
szkopuł dla samorządów. Mieszkańcy nie mają wpływu, są wyłączeni z dyskusji na ten temat, 
nie mówiąc już o Radach Gmin, o samorządzie, o konsultacjach – tego po prostu nie ma. 
Sklepy wielkopowierzchniowe powyżej 400m² to jest już duża inwestycja na terenie gmin 
i dotychczas to funkcjonowało, było pod kontrolą i mieliśmy zarówno Rady, samorządy jak 
i mieszkańcy, biorący udział w konsultacjach, na to jakiś wpływ. Tutaj nie będziemy szukać 
winnych, bo to nie jest sprawa, trzeba ratować sytuację. Chodzi o to, że ustawa 
rewitalizacyjna jest bardzo potrzebna, czekamy na nią 12 lat. Ci z Państwa, którzy kolejną 
kadencję zasiadają tu na tej sali to wiedzą – dla Krakowa niezwykle ważna. Kraków pracuje 
już, przygotowując się do tej ustawy od 2002 r., realizował plan 2002 – 2014, jest zgłoszony 
do programu Infrastruktury i Rozwoju w programie dot. rewitalizacji miasta, zostaliśmy 
zakwalifikowani do następnego etapu i mamy zagwarantowane wzięcie udziału w kolejnych 
etapach. Trzy nasze osiedla są już przygotowane do rewitalizacji. Trzeba zrobić wszystko, 
aby tej ustawy, której nie można w tej chwili odrzucić, bo jest uchwalona, tyle jeszcze tylko, 
że musi być zatwierdzona przez Sejm. Na czym polega sprawa i o co ja Państwa serdecznie 
proszę? Jest czas, żeby jeszcze w tej kadencji, bo w przyszłej kadencji bez problemu się to 
zrobi, zbierze się Sejm, zbierze się grupa posłów, która włączy poprawkę do art. 10 
o przywrócenie go i tu nie ma żadnego niebezpieczeństwa. To będzie nowa sytuacja, ale ona 
nie będzie wcześniej jak za pół roku, osiem miesięcy, co najmniej. My chcemy ten czas 
wykorzystać jeszcze teraz i powiem Państwu jak to może być zrobione, bo to jest nasza rola 
i nasz lobbing na naszych posłów. Mamy takie możliwości, mamy aktywnych posłów u nas, 
w ziemi krakowskiej, i możemy ich o to poprosić. Jeśli ona zostanie uchwalona teraz, na tym 
posiedzeniu Sejmu i ogłoszona to w ciągu 14 dni się uprawomocni. Zostaje nam miesiąc 
i kilka dni do wniesienia poprawki jeszcze w tym Sejmie i to nie jest ważne, że to grupa taka 
czy taka, bo tu muszą wziąć udział wszyscy nasi posłowie. Jeśli się sprężymy i zrobią to 
szybko to ustawa rewitalizacyjna zacznie działać już teraz. W pierwszym etapie jest na nią 
przewidziane 45 mln euro. Kraków jest gotowy i przeszedł całą procedurę, nie muszę 
Państwu mówić jakie to jest dobrodziejstwo, bo to dot. i bezrobocia, i niskiego poziomu 
edukacji, i przestępczości, i ubóstwa, w ogóle całego kapitału społecznego. Są wyznaczone 
obszary zdegradowane, które możemy poprawić korzystając z tego programu. Mamy 
pierwszy etap za sobą. Czas leci. Jeszcze raz powtarzam z całą mocą – i tu ogromna moja 
prośba do ogromnie przeze mnie szanowanego Włodka Pietrusa – jego poprawka 
o odrzucenie tego do przyszłego Sejmu nic nie zmienia, bo jeśli się nawet nie uda tą rezolucją 
wymusić tej poprawki w ciągu 30 dni to przyszły Sejm nie oglądając się na nic, tylko właśnie 
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przez nasze uwagi i naciski tę poprawkę swoją drogą wprowadzi, nikt mu tego nie zabroni. 
Jeśli nam się dziś nie uda, ale przyspieszymy tę sprawę co najmniej o pół roku, bardzo was 
proszę, spróbujmy to zrobić. Porozmawiajmy z naszymi posłami, oni są w tej chwili aktywni. 
Spróbujmy to zrobić jeszcze w ciągu tego półtorej miesiąca, mamy taką możliwość. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Pan Radny Adam Migdał. 

Radny – p. A. Migdał 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! Ja powiedziałbym tak, że chciałbym 
wiedzieć na jakim etapie i kto dokonał takiej zmiany, jeżeli z rządu wyszło prawidłowo a ktoś 
tą zmianę wprowadził, bo znaczy, że u jakiś mechanizm nie funkcjonuje. Chciałbym 
powiedzieć równocześnie, Proszę Państwa, do panów posłów 12 lat zwracaliśmy się, efekt S7  
jest widoczny wyraźnie. No i jeżeli ta ustawa miałaby przejść w takim kształcie i pozostać 
funkcjonującą przez kolejne kilka lat to na nic nasze rewitalizacje, jeżeli sklepy 
wielkopowierzchniowe powstaną w tych miejscach, które chcemy rewitalizować. No, my 
jesteśmy gminą troszkę większą niż wiele ościennych, ale jeśli w tych gminach powstałyby 
też sklepy wielkopowierzchniowe, bo ich to również dotyczyć będzie, więc funkcjonowanie 
w kształcie tej ustawy będzie bardzo szkodliwe. Ja wiem, że my chcemy sięgać po 
te wszystkie środki, ale sięgaliśmy przez długi czas, wyciągaliśmy ręce. W związku 
z powyższym, nasza rezolucja, Proszę Państwa, uchwał i rezolucji do panów posłów, 
senatorów wychodziło z tej sali obrad rady Miasta już kilka, kilkanaście, kilkadziesiąt, efekty 
lepsze i gorsze. Ja myślę, że lepiej pokazać, że nam zależy na tym, żeby sklepy 
wielkopowierzchniowe podlegały pewnym rygorom a nie wykorzystały czas, kiedy pojawią 
się w miejscach, w których byśmy sobie nie życzyli. Mamy już ponad 35 sklepów 
wielkopowierzchniowych, który stłamsił lokalny handel, doprowadził do zamknięcia wielu 
sklepów małych, przynoszących określone wpływy do budżetu. Oczywiście, moglibyśmy się 
zastanowić nad tym, czy w miesiąc czasu zdążą panowie posłowie zrobić poprawkę, no sądzę, 
że nie zdążą przygotować tego. W związku z tym będziemy mieli coś co będzie takim bublem 
prawnym, który należy powiedzieć jak to się stało, że tak powstało. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Mirosław Gilarski, zapraszam. 

Radny – p. M. Gilarski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Chciałbym pewne rzeczy dopytać, sprecyzować, bo 
z wystąpienia Pani Przewodniczącej Teodozji Maliszewskiej pojawiły się w mojej głowie 
pewne wątpliwości. Po pierwsze, należy podać informację na jakim etapie legislacyjnym są 
prace w Sejmie, bo jak zrozumiałem w lipcu 2015 r. tą ustawę przyjęto, ale jak rozumiem jest 
jeszcze Senat i Senat może tą sprawę zmienić, a później jeszcze jest Prezydent, który 
podpisuje bądź nie tą ustawę. W związku z tym, pytanie moje jest takie: Czy ta rezolucja jest 
w ogóle potrzebna, bo ja rozumiem, że jak Pani Przewodnicząca powiedziała, że dobry rząd 
złożył dobry projekt uchwały, a później, nie wiem, źli posłowie uchwalili coś innego. 
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W związku z tym powstaje pytanie jak to się stało, czy to na komisji, czy to w wyniku jakiejś 
poprawki, czy jacyś urzędnicy mówiąc potocznie zawalili, co się stało, że ten zapis zniknął 
z projektu ustawy? Myślę, że Państwo jako ci, którzy wyszli z taką cenna inicjatywą śledzicie 
ten proces legislacyjny i tych odpowiedzi nam udzielicie. Poza tym, jak rozumiem, nasi 
posłowie Rzeczypospolitej nie są osobami  bezrefleksyjnymi i że jak zorientowali się, że 
popełniono jakiś błąd to ja rozumiem, że podjęli pewne działania, aby ten błąd naprawić. 
Stawiam pytanie czy ta rezolucja jest w ogóle potrzebna? Bo z całym szacunkiem do naszej 
Najwyższej Rady Miasta Krakowa, raczej nie podejrzewam, że  po przyjęciu tej rezolucji 
panowie posłowie i senatorowie padną na kolana przed rezolucją Rady Miasta Krakowa 
i nagle zaczną poprawiać prawo. To są zasadnicze pytania i proszę o udzielenie na nie 
odpowiedzi. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Pana Włodzimierza Pietrusa. 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Ja sobie pozwoliłem złożyć poprawkę, dlatego że 
nie zgadzam się z podejściem do tego problemu wnioskodawców, dlatego że po pierwsze, jest 
to akceptacja dla tego projektu, mimo że warunkowa, ale akceptacja, żeby on wszedł w życie, 
żeby on zaczął funkcjonować. Znając Polskie realia może się okazać, że na tym właśnie 
dokumencie kilka hipermarketów zdąży dostać pozwolenie na budowę, bo wiemy, że są 
niektórzy bardzo sprawni i pewnie już przygotowani do tej akcji, w związku z tym nie może 
być żadnej akceptacji dla tego projektu. Po drugie, ja nie głosowałem za wprowadzeniem tego 
projektu  uchwały, ponieważ z tego co ja wiem Sejm i Senat już nie jest w stanie poprawić 
tego dokumentu, są na takim etapie, że proceduralnie nie są w stanie go poprawić, zresztą 
wynika to z tej rezolucji również, że to jest tylko prośba o akceptację tej ustawy w całej 
rozciągłości. Natomiast jakby druga część tego punktu to jest wezwanie do tego, żeby 
w trybie bardzo szybkim wprowadzić tą korzystną, poprawiająca zmianę. Ale to jest tylko 
wezwanie, tak jak tutaj kolega przedmówca mówił, myśmy takich różnych wezwań już tyle 
wprowadzali, że akurat pierwsza część może być zaakceptowana a druga część będzie 
pominięta i my będziemy tymi ojcami sukcesu, że projekt ustawy wszedł w życie i będą się 
powoływać, że to Rada Miasta Krakowa wzywała do tego, więc oni to przyjęli 
i zaakceptowali, a to że po drodze się nie udało z tą drugą częścią, no to już nikt się z tego nie 
będzie tłumaczył. Ja jeszcze chcę przypomnieć jeszcze jedną rezolucję, która mniej więcej 
jest podobna w duchu, którą żeśmy uchwalili. Jest to rezolucja, też dot. planowania 
przestrzennego i też tego ułomnego prawa, gdzie Rada Miasta Krakwa wnosiła, żeby WZ-ki 
były zgodne ze studium. I co? Do tej pory mamy to co mamy. Dwa prawa, prawo 
planistyczne i prawo WZ-kowe, i kombinacje związane z tym prawem. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Pana Radnego Andrzeja Hawranka. 

Radny – p. A. Hawranek 



XXIII SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 
9 września 2015 r. 

 

50 
 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowne Panie i Panowie Radni! Pozwolę sobie 
odpowiedzieć na pytania moich poprzedników, tzn. Pana Gilarskiego i Pana Pietrusa na tyle, 
o ile udało mi się zorientować w tej sprawie. Faktycznie, z Rządu wyszedł projekt bez tego 
błędu. Podczas prac w Komisji jeden z urzędników, bodajże w randze podsekretarza stanu, 
zaproponował poprawkę. Poprawka została bezrefleksyjnie przegłosowana przez wszystkich 
posłów Komisji, zarówno z Platformy Obywatelskiej, jak również z PiS-u, następnie 
dokładnie ten sam błąd został powielony przez zdecydowaną większość posłów w Sejmie – 
tutaj nie było w przypadku tej ustawy jakiś rozgrywek politycznych. Pomylili się posłowie 
wszystkich grup politycznych i przegłosowali to bez większych, ze tak powiem zgrzytów. 
Następnie ustawa trafiła do Senatu, gdzie Senat zaproponował pewne poprawki, ale akurat 
tego nieszczęsnego artykułu nie poprawił. Ustawa została przegłosowana w Senacie i wróciła 
do Sejmu do zatwierdzenia. I teraz co może zrobić Sejm? Sejm może zatwierdzić ustaw 
w całości, albo odrzucić ustawę w całości. Naszym zdaniem droga zatwierdzenia 
i natychmiastowej nowelizacji, która według mojej wiedzy, w przypadku której jest zgoda po 
obu stronach politycznych, tzn. zarówno po stronie Platformy, jak i po stronie PiS-u, jest 
droga najlepszą i do tego ta rezolucja zmierza, żeby tą nieszczęsną ustawę przegłosować bez 
zmian i w ciągu tygodnia, górą dwóch, dokonać nowelizacji tej ustawy. Uważamy, że ta 
droga   jest droga najlepszą, bo najszybszą. Mamy deklarację ze strony posłów z którymi 
rozmawialiśmy, że to jest jak najbardziej do zrobienia. Przypominam swoim przedmówcą, że 
były ustawy, które udawało się nowelizować w ciągu tygodnia a tu mamy miesiąc z dużym 
kawałkiem, aby tego dokonać. I to jest naszym zdaniem droga najlepsza i do tego ta rezolucja 
zmierza. Oczywiście, można przyjąć inne założenie, że Sejm odrzuci tą ustawę, albo że nawet 
uchwali ją z błędem to następnie najprawdopodobniej nie podpisze jej Pan Prezydent i ustawa 
nie wejdzie w życie. Co to powoduje? Prace po zakończeniu kadencji Sejmu nad wszystkimi 
drukami ustają, nowy parlament musi rozpoczynać te prace od nowa. Obojętne jak ten 
parlament będzie wyglądał to musi rozpoczynać te prace od nowa. Prace nad ustawą sejmową 
to nie jest pół roku czy osiem miesięcy, tak jak mówili tu moi przedmówcy, to nierzadko są 
dwa lata, ale załóżmy, że nawet w optymistycznej wersji, te prace potrwają tylko rok i po 
roku nowy Sejm uchwali ustawę już bez błędu. Tracimy rok. Nie jesteśmy w stanie 
występować o fundusze europejskie a przypominam Państwu, że o większość funduszy 
europejskich występuje się w I półroczu roku kalendarzowego, bardzo często występuje się 
do marca. Jest wielce prawdopodobne, że przez proces legislacyjny nie wystąpimy również 
w roku 2017 a obecny etap finansowania przez Unię Europejską, wobec mojej wiedzy, 
skończy się w okolicach roku 2020, po wyczerpaniu tego obecnego etapu. Jak będzie 
wyglądał następny etap to tego nie wiem ani ja, ani Państwo, nie mniej jednak tak naprawdę 
tracimy realnie podejrzewam jakieś 2 lata, 2 lata, które można by wykorzystywać w Krakowie 
na dokonywanie rewitalizacji m.in. Nowej Huty, bo m.in. takie projekty są przygotowywane. 
No i teraz sami sobie Państwo musicie odpowiedzieć na pytanie czy lepiej odwlekać to, licząc 
na to, że faktycznie za rok czy półtora Sejm to poprawi, czy lepiej poprzeć ten projekt – do 
odwlekania zresztą zmierz poprawka zgłoszona przez Pana Radnego Pietrusa, bo czytam 
w uzasadnieniu tej poprawki, czy powiedzmy w jednym z miejsc tej poprawki: „Wstrzymanie 
prac nad projektem ustawy o rewitalizacji celem rozpoczęcia prac nad tym projektem przez 
nowo wybrany Sejm i Senat”. Oczywiście, że można tak zrobić. Mamy lekko licząc 2 lata 
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w plecy i niewiele z tego wynika a na ustawę rewitalizacyjną czekamy 12 lat. Powtarzam raz 
jeszcze, poprawka była bez względu na przynależność polityczną. Pomylili się wszyscy 
posłowie i Platformy, i Prawa i Sprawiedliwości, teraz my, jako Radni Krakowa, jako ci, 
którym zależy, żeby skorzystać z tej ustawy rewitalizacyjnej, żeby skorzystać z pieniędzy 
przeznaczonych na to, apelujemy o to, żeby to jak najszybciej poprawili. Państwo 
zadecydujecie czy taki apel powinniśmy kierować, czy nie, ale ja osobiście nie chciałbym, 
aby ktoś kiedyś mi zarzucił, że wiedziałeś i nic nie zrobiłeś. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Bardzo proszę Pan Radny Wojciech Krzysztonek. 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja powiem szczerze, że jestem trochę 
zdumiony tą dyskusją, bo wydawać by się mogło, że sprawa jest dość oczywista. Pani 
Teodozja Maliszewska referując myślę, że wyjaśniła, że chodzi tutaj o sprostowanie błędu, 
błędu, który popełnili wszyscy parlamentarzyści – o czym mówił Pan Przewodniczący 
Hawranek – i z lewa i z prawa, mówiąc ogólnie. Poprawka Pana Przewodniczącego Pietrusa 
zmierza do tego, aby nowy Sejm się tym zajął. Pytanie, dlaczego nowy Sejm? Czy wierzymy, 
że ten nowy Sejm będzie bardziej błogosławiony niż ten obecny? Czy jesteśmy w to 
przekonani? Nawet jeśli w to wierzymy to chodzi o to, żeby zdążyć z naprawieniem tego, 
w czym udział mieli wszyscy parlamentarzyści, żeby to szybko naprawić. Panie 
Przewodniczący, nie prawdą jest, że tego nie da się zrobić w tej kadencji, bo ja już mam 
projekt ustawy w tej sprawie, mogę Panu pokazać, ten projekt ustawy jest już złożony 
w Sejmie i ten projekt ustawy zostanie jeszcze w tym Sejmie przegłosowany. Całe szczęście, 
że to nie my rozstrzygamy tą ustawę, tylko my podejmujemy decyzję ws. rezolucji a wszystko 
leży w rękach parlamentarzystów. Jestem przekonany, że również wasi parlamentarzyści 
poprą projekt tej ustawy. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Pana Radnego Włodzimierza Pietrusa. 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Po pierwsze, tu padały słowa „za rok, za dwa lata”, 
czyli Pan Przewodniczący Hawranek już wie, że po prostu ktoś to będzie przeciągał, 
natomiast ja z tego co wiem, ze projekt jest gotowy, trzeba go tylko jeszcze raz wprowadzić 
w poprawnej treści i go przegłosować szybką ścieżką a nie jakby Pan chciał rok, dwa lata, 
tzn. że Pan nie życzy temu projektowi zbyt dobrze – to jest po pierwsze. Po drugie, chciałem 
zwrócić uwagę, że można robić trzecie rozwiązanie, żeby po prostu się nie zajmował Sejm tej 
kadencji tym drukiem i gotowy projekt zaraz na początku przyszłej kadencji rozpocznie nowy 
żywot – to jest oczywiście moje zdanie. Natomiast nie wiem, no ja sobie szanuję słowo, 
natomiast nie chciałbym, aby ktoś tu powiedział, że ktoś komuś obiecał i tak będzie, po prostu 
ja w to nie wierzę, ponieważ słyszałem ostatnio wypowiedź pani premier Kopacz, że będzie 
inne stanowisko Platformy ws. referendum a życie pokazało coś innego. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Mirosław Gilarski, zapraszam. 

Radny – p. M. Gilarski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Chciałbym podziękować tutaj Panu 
Przewodniczącemu Hawrankowi, że pewne rzeczy wyjaśnił. Nie mniej jednak, pierwsza rzecz 
jaką słyszałem w jego wypowiedzi, że jeśli ktoś się dopuścił jakiegoś błędu, urzędnik 
w randze podsekretarza stanu to ja rozumiem, że jest to przedstawiciel Rządu, czyli Rząd 
złożył dobrą uchwałę, którą później zepsuł, ale generalnie wina nie jest Rządu, tylko kogoś 
innego. Druga rzecz to taka, że ja nie wiem, dlaczego Państwo tutaj warunkujecie, stawiacie 
spraw w ten sposób, że jeśli Najwyższa Rada Miasta Krakowa nie uchwali tej rezolucji to 
w ogóle nikt tam w Warszawie nie będzie się sprawą zajmował, nikt nie wie o tym błędzie 
i żaden proces legislacyjny nie będzie biegł dalej. Jakby warunkujecie to, że jakby bez tej 
rezolucji to będzie skandal, sprawa potrwa 2 lata, Kraków poniesie niepowetowane straty 
i w ogóle będzie skandal, będzie się źle działo w całej Polsce. Ja myślę, że z całym 
szacunkiem do Rady, do naszej rezolucji nie specjalnie spodziewam się, że tam w Warszawie 
czekają na tą rezolucję w blokach startowych i jeśli jej nie będzie to nic nie będą robić. Raczej 
myślę, że sprawy potoczą się swoim torem, jestem optymistą i mam nadzieję, że to co ten 
urzędnik w randze podsekretarza stanu, czy ktoś inny zepsuł to bardzo szybko zostanie 
naprawione i nikt się specjalnie nie przejmie naszą rezolucją. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Radny Adam Migdał, bardzo proszę. 

Radny – p. A. Migdał 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Ja tylko chciałbym powiedzieć tak, że rezolucja nie 
jest aktem prawa miejscowego i ona nie jest obowiązująca – to jest tylko nasze pobożne 
życzenie Rady Miasta Krakowa do panów posłów. Wierzę w słowa Pana Krzysztonka, który 
powiedział, że już jest wszystko przygotowane. W związku z czym, bez względu na to, jaką 
my podejmiemy tą rezolucję – czy za, czy przeciw – ja wierzę, że Panowie posłowie w tym 
momencie będą tak skuteczni, że przygotowaną nowelizację tej ustawy zdążą wprowadzić, 
zanim Pan Prezydent Duda zdąży to zawetować i ustawa będzie poprawna. Natomiast 
w dalszym ciągu podkreślam, że my nie możemy akceptować tej sytuacji mówiąc, że tu jest 
wszystko w porządku, zatwierdźmy sobie to i będziemy grać. Nie. My musimy pilnować 
również, chociażby tym głosem poprzez rezolucję, że to nie jest do końca w porządku, że taka 
ustawa wyszła. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. I kolejnym mówcą w rozwijającej się dyskusji jest Pani Radna Małgorzata 
Popławska, bardzo proszę. 

Radna – p. M. Popławska 
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Pierwsze to do Radnego Krzysztonka. Proponuję dogadać się w partii, ponieważ senator o ile 
wiem, jeszcze Platformy Obywatelskiej, Pan Janusz Sepioł, w wywiadzie dla jednego z 
portali sam twierdził, że w tej kadencji nie ma szans na przegłosowanie nowelizacji, więc jak 
rozumiem, tutaj chyba nie jest to do końca takie pewne, więc myślę, że nie należy 
wprowadzać Rady w błąd. Po drugie, dzisiaj tak niektórzy koledzy ironicznie nam zarzucali, 
że produkujemy tu jakieś uchwały kierunkowe, które niewielką mają moc prawczą. No ta 
rezolucja, możemy ją oczywiście poprzeć, myślę, że zgadzamy się z nią, natomiast jest to 
takie same produkowanie niewiele znaczących odezw, ponieważ powiedzmy sobie szczerze, 
większość Radnych siedzących na tej sali zna posłów, kontaktuje się z nimi osobiście, 
telefonicznie. Nie widzę żadnego problemu, żeby po prostu zadzwonić i poprosić jednego czy 
drugiego posła o ewentualne zajęcie tą sprawą, a poza tym, nie traktujmy naszych posłów jak 
osoby niepełnosprawne umysłowo. Przypuszczam, że skoro media o tym problemie piszą od 
6 dni, albo nawet więcej to wszyscy o tym już doskonale wiedzą, więc jakby ta rezolucja 
nasza niewiele tu zmieni i chociaż szanuję Wysoką Radę to wydaje mi się, że nasze znaczenie  
jest tutaj nikłe i możemy apelować o wszystko, no możemy apelować  w tysiącu różnych 
sprawach, tylko po co mamy to robić skoro to nic nie wnosi, no po prostu parę artykułów 
o nas powstanie, że Rada Miasta podjęła fajną rezolucję, kilku Radnych na setkę i będzie miło 
wszystkim. Oczywiście sytuacja ani mieszkańców, ani sytuacja, że tak powiem merytoryczna 
w żaden sposób się przez to nie zmieni. Oczywiście popieram te intencje i tu nie ma dyskusji 
co do intencji, natomiast wydaje mi się, że po pierwsze, jak Sejm miałby znowelizować 
ustawę na tym samym posiedzeniu, ustali błędną ustawę i potem będzie ją na tym samym 
posiedzeniu nowelizował. Wydaje mi się, że jeżeli projekt ustawy jest to można go równie 
dobrze szybko w przyszłej kadencji przeprowadzić, bez błędu, niż teraz ustalać, uchwalać coś 
z błędem a potem szybko nowelizować. No skoro nowelizację tak szybko da się przepchnąć  
jak Państwo twierdzą to i ustawę też. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Pana Józefa Pilcha. 

Radny – p. J. Pilch 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! (...) 

Radny – p. A. Kalita 

Chciałem złożyć wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

Radny – p. J. Pilch 

Po moim głosie, ja już zostałem wezwany. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! 
Rzeczywiście po moim głosie może Pan głosować. Szanowni Państwo, zostałem zaproszony 
przez Pana Przewodniczącego, po czym wszedł Pan Adam, więc po moim głosie 
prawdopodobnie będzie głosowanie. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Po pierwsze, Prawo i Sprawiedliwość nie głosowało 
w Sejmie za tym projektem – mam tutaj informację z Sejmu, – więc to jest kłamstwo, po 
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drugie, w miesiącu lipcu Platforma w ekspresowym tempie wprowadziła ten druk do 
procedowania, szybciutko uchwaliła, po czym być może się zorientowała, ale nie wierzę, że 
się zorientowała, więc zostało to przygotowane, aby mieli czas panowie z firmy zorganizować 
sobie, w przedsiębiorstwach, które posiadają, chęć wybudowania obiektów 
wielkopowierzchniowych, mieli czas a więc w tym trybie mogą sobie zrobić co chcą. 
Pamiętam pewne wydarzenie związane z tym, że czekano na ustawę, po czym szybko mogli 
sobie pewne instytucje zrobić co chcą. Szanowni Państwo, uważam, że nie powinniśmy 
dzisiaj tego głosować, bo po pierwsze, nie mamy sił zmusić parlamentarzystów do tego, żeby 
dzisiaj mogli procedować coś takiego, kiedy wiedzą, że parę tygodni rozpoczyna się 
kampania wyborcza a więc zajmują się kampanią a nie legislacją. Wiemy dobrze, kiedy Rząd 
zamiast rządzić zajmuje się kampanią wyborczą, więc o to mi chodzi, nie ma czasu na 
legislację dzisiaj a my będziemy dzisiaj apelować nie wiem do kogo. Jeszcze raz 
przypominam, Prawo i Sprawiedliwość w Sejmie nie głosowała za tą ustawą. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Ponieważ w trakcie wystąpienia Pana Radnego Józefa Pilcha, Pan Radny Adam 
Kalita zgłosił wniosek formalny to nie pozostaje mi nic innego jak prosić Państwa 
o przegłosowanie. Czy jest głos przeciw? Pan Radny Andrzej Hawranek. 

Radny – p. A. Hawranek 

Szanowni Państwo Radni, jestem Radnym już przeszło 5 lat. W Radzie Miasta Krakowa 
zawsze był dobry zwyczaj nie zamykania ust. Widzę, że niektórzy postanowili wprowadzić 
inny zwyczaj. Zamykamy usta i nie dajemy się wypowiedzieć tym, którzy mają inne zdanie. 
Widzę, że niektórzy już, jeszcze nie wygrawszy wyborów, zaczynają wprowadzać nowe 
zwyczaje. Teraz odpowiadając na pytanie dotyczące. Informacje, które  przekazywałem, 
wyczytałem w mediach i były to informacje rozpowszechniane w mediach. Proszę Państwa, 
my jesteśmy Radnymi Miasta Krakowa, jesteśmy wybierani po to, żeby działać dla dobra 
mieszkańców i Miasta Krakowa a wy nawet nie pozwalacie przedyskutować pewnych 
kwestii, tylko próbujecie zamykać usta. Gratuluje wszystkim doskonałego samopoczucia,  
a zwłaszcza Prawu i Sprawiedliwości. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pozostaje przegłosować wniosek Pana Kality o zamknięcie dyskusji. Bardzo proszę 
o gotowość do głosowania: 

Kto z Państwa Radnych jest za wnioskiem o zamknięcie dyskusji? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
16 za, 
12 przeciw, 
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1 osoba wstrzymała się, 
2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu. Zamykam dyskusję nad projektem uchwały. 
Proszę o wydruk. 
 

Proszę Państwa, zgodnie z par. 36 pkt 1 statutu Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która 
oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym wpłynęła poprawka Pana 
Radnego Włodzimierza Pietrusa. Bardzo proszę Panią Teodozję Maliszewską. 

Radna – p. T. Maliszewska 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! W życiu mnie tak nic nie zdumiało jak 
dzisiejsza dyskusja. Wydawało mi się, że jeśli znajdziemy jakąkolwiek możliwość do tego, 
aby wykorzystując lukę prawną... Ja nie będę dochodzić kto usunął art. 10 – nie jestem 
ani policjantem, ani śledczym. Pan redaktor Bartusz pisał w „Dzienniku Polskim”, że nie 
uzyskał takiej informacji w Kancelarii Sejmu, ale pewnie jak znam dziennikarzy to będą to 
dalej drążyć, ale mnie osobiście to nie interesuje. Jeszcze raz powtarzam, z Rządu poszedł 
projekt wszystkich ustaw, łącznie z ustawą główną w takim kształcie, że ta dziesiątka była. 
W trakcie prac w Komisji została wykreślona. Do Senatu poszło już bez tej dziesiątki. 
Wróciło do Sejmu i jest w tej chwili na końcówce legislacji. My nie mamy na to wpływu, Nie 
myśmy ją, Pani Małgosiu przesympatyczna, uchwalili. Nie możemy jej Panie Radny Adamie 
akceptować lub nie, bo to nie nasza rola. Mało tego, bo to, co Pan mówi jest absolutnie nie 
logiczne, bo jeśli my to puścimy to te sklepy powstaną. Która to jest rezolucja w tej kadencji? 
Posyłaliśmy naprawdę czasem w błahych sprawach. Ja sama przygotowałam rezolucję, aby 
nie zamykano „okien życia”. Czy one były ważniejsze od sklepów wielkopowierzchniowych? 
To jest nasza prośba – nikogo do niczego nie zmuszamy. I to Pani Małgosiu, nie jest akt 
prawa miejscowego – to jest prośba, kolejna prośba o coś. Gdyby nie środowiska gospodarcze 
i kupieckie to pewnie i my byśmy to przegapili. Od nich się zaczął ferment. Oni 
zainteresowali tym prasę i tam to się zaczęło. A czy to się da czy nie i co powiedział Sepioł to 
mnie to kompletnie nie obchodzi. Sepioł jest Sepioł a ja jestem Maliszewska. Mogę wam 
wyszukać – a dziennikarze zrobią to na pewno, bo już pisali o tym – że były zmiany do już 
ustalonych ustaw z błędem w ciągu 10 dni i to nie na tym samym posiedzeniu, tylko zanim 
trafi do Prezydenta może być poprawiona. Jeśli się boimy, żeby zrobił to ten Sejm, to ja tu 
widzę taką durnotę, jakiej świat nie widział, bo mnie nie chodzi o przyszły skład Sejmu, niech 
będzie najlepszy jaki jest, bo każdego z nowych posłów wybiorą mieszkańcy i dadzą 
każdemu po kilka tysięcy głosów i jak n będzie pracował to się okaże. Mnie chodzi o to, aby 
wykorzystać szansę. Nie może być tak, że sklepy powstaną byle gdzie i jeśli nie rozumiecie 
tej intencji... Ja nie uprawiam polityki i nigdy na tej sali nie uprawiałam, i nie obchodzi mnie 
czy Kopacz jest taka, czy owaka. Każdy za siebie odpowiada. Ja chcę wykorzystać półtorej 
miesiąca a jest szansa – wyliczyłam Wam to. 14 dni po ogłoszeniu można wnieść poprawkę  
i zmianę do ustawy, w sumie kosmetyczna, bo tylko jeden artykuł. I jeśli zostanie przyjęta to 
do Prezydenta pójdzie już wyprostowana ustawa. Ona naszej akceptacji nie potrzebuje. Na 
szczęście jesteśmy tylko Radnymi a nie posłami. Nie będę szukała winnych, bo jest od tego 
tyle służb i tyle szpiegujących, że to wystarczy. Ja chcę poprawić błąd. 
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Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Dyskusja jest oczywiście zamknięta, głosowanie w bloku głosowań. 
Projekt uchwały wg druku nr 457. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin 
zgłaszania autopoprawek a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie 
dyskusji nad projektem. Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu 
obrady. 

ZMIANY W SKŁADZIE KOMISJI INFRASTRUKTURY RADY MIASTA 
KRAKOWA 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 457, tryb jednego czytania – referuje Wojciech Krzysztonek. 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! Tutaj jest taka propozycja 
rotacji w Komisji Infrastruktury. Ja muszę zrezygnować, dlatego że posiedzenia komisji 
pokrywają się z moimi obowiązkami zawodowymi, natomiast przyroda nie znosi próżni, 
dlatego Pani Grażyna Fijałkowska wchodzi w moje miejsce. Proszę o poparcie tej uchwały. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 
Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie 
czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. 
Głosowanie w bloku głosowań. 

Druk nr 456. Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu minął termin zgłaszania 
autopoprawek a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenie dyskusji nad 
projektem. Proszę o zgłaszanie poprawek Przewodniczącemu prowadzącemu obrady. 

ZMIANY W SKŁADZIE KOMISJI REWIZYJNEJ RADY MIASTA KRAKOWA 

Projekt Grupy Radnych, druk nr 456, tryb jednego czytania – referuje Aleksander Miszalski. 

Radny – p. A. Miszalski 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Tak jak już mówiłem przy wprowadzeniu tego druku 
to w tym samym czasie mam inne komisje. Nie ma już z nami w Radzie Miasta Wojtka 
Kolarskiego, więc też przy okazji nie chcąc utrzymywać zbyt dużą przewagę na rzecz 
Platformy, więc tak honorowo chciałem zrezygnować. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 
Zgodnie z odpowiednim paragrafem statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie 
czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono żadnych poprawek ani autopoprawek. 
Głosowanie w bloku głosowań. 
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Na tym proszę Państwa wyczerpaliśmy dyskusję nad poszczególnymi punktami porządku 
obrad, przystępujemy do głosowań. 

Druk nr 395. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 8 położonego w budynku nr 25 na os. Na 
Wzgórzach w Krakowie. Głosujemy: 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
28 za, 
2 przeciw, 
4 osoby wstrzymały się, 
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 412. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej 
od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 6 położonego w budynku nr 11 przy 
ul. Staszica w Krakowie. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
27 za, 
1 przeciw, 
4 osoby wstrzymały się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 413. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 1/2 części kwoty 
bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 11 położonego 
w budynku nr 17 przy ul. B. Prusa w Krakowie. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
26 za, 
1 przeciw, 
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5 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 415. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Zwierzynieckiej Nr 21 wraz 
z udziałem w nieruchomości wspólnej i ustalenia wysokości bonifikaty. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 416. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej 
Kraków, zabudowanej budynkiem  mieszkalnym i budynkiem użytkowym przy ul. Stare 
Wiślisko Nr 39. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
34 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 417. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego Nr 14 stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Stefana Czarnieckiego Nr 12 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
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33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 418. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 
nr 5 usytuowanego w budynku na os. Teatralnym 14 w Krakowie na rzecz najemców 
z zastosowaniem 89% bonifikaty. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
29 za, 
1 przeciw, 
3 osoby wstrzymujące się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 419. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego 
nr 17 usytuowanego w budynku na os. Górali 10 w Krakowie na rzecz najemców 
z zastosowaniem 90% bonifikaty. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
26 za, 
2 przeciw, 
4 osoby wstrzymujące się. Rada przyjęła tą uchwałę. Proszę o wydruk. 
 

Druk nr 420. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego Nr 8 stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Św. Sebastiana Nr 15 wraz 
z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w nieruchomości gruntowej, na której 
położony jest budynek. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
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33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 421. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy ul. J. Sobieskiego Nr 4 wraz 
z udziałem w nieruchomości wspólnej. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
34 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 422. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Kraków, 
położonego w budynku mieszkalnym przy Rynku Dębnickim Nr 3 wraz 
z pomieszczeniem przynależnym i udziałem w nieruchomości wspólnej. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 425. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego Nr 15 stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Stefana Czarnieckiego Nr 12 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
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Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 426. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego Nr 12A stanowiącego własność Gminy Miejskiej 
Kraków, położonego w budynku mieszkalnym przy ul. Stefana Czarnieckiego Nr 12 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
34 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 435. Zmiana uchwały Nr VI/70/15 Rady Miasta Krakowa z dnia 28 stycznia 
2015 r. w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2015 oraz w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zmian w planie wydatków 
w działach: 600, 710, 750, 801, 851, 852, 854, 900, 921 i 926 – zadania dzielnic). 
Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 436. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu 
dochodów i wydatków w działach: 750, 801, 852, 853 i 900, zmian w planie dochodów 
w dziale 801, zmian w planie wydatków w działach: 600, 710, 750 i 921). Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
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Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
1 osoba wstrzymująca się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 439. Zmiana nazwy Muzeum Sztuki Współczesnej w Krakowie oraz zmiany 
uchwały Nr XC/1349/13 w sprawie nadania statutów miejskim instytucjom kultury. 
Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
32 za, 
1 przeciw, 
1 osoba wstrzymująca się, 
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 440. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
wykonania dokumentacji na odwodnienie osiedli podmiejskich znajdujących się na 
terenie Dzielnicy XVII Wzgórza Krzesławickie w Krakowie oraz realizację zadania. 
Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
35 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 441. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
przebudowy ul. Kocmyrzowskiej w Krakowie. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
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Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
35 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 442. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
wykonania sygnalizacji świetlnej oraz remont drogi w tunelu łączącego os. Ruszcza 
z os. Wadów w Krakowie. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
34 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 443. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie 
wsparcia inwestycji wykonania zjazdu z ul. Opolskiej na teren Krakowskiego Szpitala 
Specjalistycznego im. Jana Pawła II. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
34 za, 
0 przeciw, 
1 osoba wstrzymująca się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 451. Projekt uchwały z autopoprawką. Utworzenie obwodów głosowania 
w szpitalach, zakładach pomocy społecznej, zakładach karnych, aresztach śledczych  
oraz domach studenckich na terenie Miasta Krakowa w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 25 
października 2015 r. Głosujemy: 
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Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 454. Zmiany w składzie Komisji Kultury i Ochrony Zabytków Rady Miasta 
Krakowa. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
35 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 448. Zmiana uchwały Nr VI/70/15 Rady Miasta Krakowa z dnia 28 stycznia 
2015 r. w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2015 oraz w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Krakowa na rok 2015 (dot. zwiększenia planu dochodów 
i wydatków w działach: 710, 801, 852 i 921). Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
31 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 457. Zmiany w składzie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Krakowa. 
Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
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Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
33 za, 
0 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 456. Zmiany w składzie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Krakowa. Głosujemy: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
34 za, 
1 przeciw, 
0 osób wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
 

Druk nr 455-R. Do projektu uchwały została zgłoszona poprawka Pana Radnego 
Włodzimierza Pietrusa. Rezolucja w sprawie bardzo pilnego sprostowania w projekcie 
ustawy o rewitalizacji w części dotyczącej zmiany ustawy o planowaniu przestrzennym 
w zakresie przywrócenia dotychczasowych zapisów Art. 10 punkt 2, podpunkt 8, 
określających konieczność sporządzania miejscowych planów dla obszarów 
rozmieszczenia obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej 400m². 
Głosujemy: 

 
Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem poprawki Pana Radnego Pietrusa? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
19 za, 
16 przeciw. Poprawka została przyjęta. 
 

Przechodzimy do głosowania całej rezolucji, wraz z przyjętą poprawką: 
 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej rezolucji wg druku nr 455-R? 
Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? 
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Czy wszyscy z Państwa Radnych już zagłosowali? Zamykam głosowanie, proszę 
o wynik. 
 
19 za, 
0 przeciw, 
15 osób wstrzymujących się. Rezolucja z poprawką została przyjęta. Proszę o wydruk. 
 

OŚWIADCZENIA I KOMUNIKATY 

Pani Radna Teodozja Maliszewska, proszę. 

Radna – p. T. Maliszewska 
 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Zwyciężyła polityka na tej sali. Przekaz do środowisk 
kupieckich, handlowych i gospodarczych poszedł. Państwo przedkładacie swoje 
zacietrzewienie polityczne nad dobro miasta. Jest mi przykro, że nie zrozumieliście intencji. 
Życzę wam wszystkiego najlepszego. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Rozumiem, że w ten sposób jesteśmy w punkcie oświadczenia i komunikaty. Czy ktoś ma 
jeszcze...? Pan Radny Grzegorz Stawowy, bardzo proszę. 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja chciałem poruszyć jeden element, bo z ustawy 
krajobrazowej, która niedawno weszła w życie wynika, że na Rady Gmin spadnie obowiązek 
uruchomienia procedur związanych z tą ustawą, więc za kilka tygodni będziemy głosowali 
takie uchwały i chciałbym Państwu podać pod rozwagę jeden element tej uchwały, która się 
pojawi. Otóż zgodnie z pierwotnymi przymiarkami w Urzędzie Miasta, cała ta sprawa dot. 
reklam i ich umiejscowienia wielkości, tego wszystkiego co się wiąże z tą ustawą, ma się 
znajdować w Biurze Planowania Przestrzennego. Państwo generujecie co kilka tygodni 
uchwałę o kierunkach do przystąpienia do planu miejscowego w kolejnej części miasta i do 
tego Radni zapowiadają w mediach kolejne takie uchwały. W związku z tym, ja mam taką 
sugestię, żeby wykorzystać stanowisko Plastyka Miejskiego i stworzyć Biuro Plastyka 
Miejskiego, które zajmie się realizacją tej uchwały, bo jak to wpakujemy do Biura 
Planowania  to tych planów miejscowych nie będzie, bo oni się zatkają ilością pracy. Tak 
w ramach komunikatów, taki pomysł daję do myślenia, bo jak ta uchwała się pojawi to trzeba 
będzie ją pewnie przegłosować w ciągu jednego dnia. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Ja rozumiem, że głos Pana Radnego był w tym punkcie, natomiast ja mam pytanie 
do przedmówcy Pana Radnego, Pani Radnej Teodozji Maliszewskiej, czy Pani Radna zechce 
skonkludować swoją wypowiedź jako votum separatum wobec...? Rozumiem, czyli jest to 
także w ramach oświadczeń i komunikatów. 
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Pani Radna Marta Patena, bardzo proszę. 

Radna – p. M. Patena 

Ja chciałam poruszyć sprawę naszej stołówki sesyjnej, ponieważ dotarły do mnie głosy 
krytyczne co do jakości potraw, co do menu, co do cen. Ja dzisiaj na własnej skórze 
spróbowałam, smakował mi torcik, nic więcej mi się nie podobało, ale chciałam powiedzieć 
Państwu, że bardzo dobrze się stało, że Państwo to krytykujecie i cieszę się, że możecie w tej 
chwili odczuć to co odczuwają nasze dzieci, którym zlikwidowaliśmy stołówki szkolne 
w poprzedniej postaci. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pani Teodozja Maliszewska. 

Radna – p. T. Maliszewska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Po tych nieszczególnych przeżyciach, chciałam 
Państwu zaproponować generale. Dostaliście Państwo zaproszenia na dwa spotkania na 
koncert plenerowy „Muzyka i światło” w dn. 11 września o godz. 20.30, bo czekamy, aby 
mrok zapadł do Dworku Białoprądnickiego w najbliższy piątek, ponieważ trwają w dalszym 
ciągu obchody 40-lecia tej zacnej placówki kulturalnej. Natomiast 12 września, w sobotę, jest 
koncert w Wigilię Dożynek Witkowickich i odbędzie się również w Dworku, bo tam są dobre 
warunki, i tym razem będzie to koncert Prasłowianek – przepięknego, wspaniałego zespołu, 
który śpiewa pieśni i piosenki melodyjne, bałkańskie, ale Polskie również. Po tym koncercie 
serdecznie zapraszamy z Panią Dyrektor Lisowską na herbatkę z sokiem malinowym. 
W niedzielę o godz. 15.00, uroczysta Msza Święta dożynkowa w Witkowicach, korowód 
ul. Dożynkową do Hali Sportowej przy ul. Porzeczkowej 3, tam uroczystość przy wieńcu 
rozpocznie się o godz. 16.30. Mam ogromną frajdę zaprosić Państwa wszystkich na te trzy 
fajne spotkania. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pani Radna Małgorzata Jantos, zapraszam. 

Radna – p. M. Jantos 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Wszystkich wielbicieli kotów zapraszam na 
koncert na ul. Straszewskiego 22. W sobotę, o godz. 18. odbędzie się świetny koncert  
z filharmonikami berlińskimi, będą grane utwory na stradivariusie z XVII w. Serdecznie 
Zapraszam. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Pan Radny Józef Pilch. 

Radny – p. J. Pilch 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Ja chciałem podziękować, że dostaliśmy tai piękny 
wieniec. Pamiętamy historię, że niedawno zmarł Franciszek Nowak, który był założycielem 
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historii „Czas zatrzymany”, który stworzył te instytucje jakimi jest Porozumienie 
Stowarzyszenia Wadowa, Grębałowa, Luboczy, Węgrzynowic itd. Uwierzcie Państwo, oni się 
naprawdę integrują, oni wspaniale pracują, oni są wspaniali, jeśli chodzi o imprezy 
dożynkowe i dziękuję im za to. Zapraszam Państwa 11 października, Speedway Wanda 
Kraków organizuje turniej o puchar  Prezydenta Miasta Krakowa. Przyjeżdżają czołowi 
zawodnicy, którzy będą gościli na Stadionie Żużlowym. Chciałbym tylko przypomnieć, że  
Speedway Wanda Kraków zajęła w lidze V miejsce, utrzymaliśmy się w I lidze, o mały włos 
byśmy walczyli o awans do ekstraligi. Zapraszam serdecznie z rodzinami, będzie festyn, będą 
sztuczne ognie, będzie wspaniale. Dziękuję. 

Przewodniczący obrad – p. M. Lasota 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze? Zatem zamykamy ten punkt. 

ZAMKNIĘCIE SESJI 

Bardzo proszę o sprawdzenie obecności. Lista jest, jak rozumiem, częścią protokołu. 

Szanowni Państwo, zamykam obrady XXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Krakowa. Bardzo 
Państwu dziękuję. 

 

Na podstawie nagrania, 

stenogram wykonała: 

Monika Sobieraj 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


